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V poslednej dobe som 
sa stretol s častým 
obviňovaním 
ľudí na verejných 
miestach voči 
niekomu. Aj keď 
veria, že to čo tvrdia, 
že je pravda, ak 
tým znevážia meno 
niekoho, kto sa nemôže 
brániť na verejnosti,  
na súde postihnutý 
vyhrá.

2. 7. 2013 SLÁVNOSTNÁ ODPUSTOVÁ SVÄTÁ OMŠA VO FARSKOM KOSTOLE  
NAVŠTÍVENIA PANNY MÁRIE

www.rabca.sk | e-mail chyrnik@stonline.sk

e-foto veronika bolibruchová

Dnešné drevené 
dosky sú zlepené 
piliny s veľkým 
množstvo fenol
formaldehydového 
lepidla. Ak ich spálite 
doma v peci, vznikajú 
jedovaté karcino génne 
jedy s dioxínmi.
Dosky odovzdajte na 
našom zbernom dvore 
ako veľkoobjemový 
odpad.

Dlho sľubovaná II. eta-
pa výstavby kanalizá-
cie začne už aj v Rab-
či od jari. Začať sa má 
najskôr v hornej čas-
ti Rabče – na Grúni 
a smerom k Or. Polho-
re, aby najskôr dokon-
čili nedokončený hlav-
ný kanalizačný zberač.
ďalšie informá-
cie uvedieme v ďal-
šom Chýrniku.

KANALIZÁCIA
OD JARI 2014

V prílohe tohto Chýr-
nika platcom poplatku 
za komunálny odpad 
zasielame na podpis 
tlačivo Čestné vyhlá-
senie o tom, že kom-
postujete biologický 
odpad doma. Tlači
vo doma podpíšte 
a doručte na obecný 
úrad. Je to nutné, ak 
nechceme platiť za od-
pady viac. 

Ak zbadáte, že 
na hlavnom kanali-
začnom zberači chý-
bajú poklopy, že sú 
odkryté, oznámte 
to na obecný úrad 
0903/659 113. Na-
hláste aj iné nebez-
pečné miesta v obci, 
napr. rôzne hlbo-
ké jamy v tráve, od-
kryté žumpy, vá-
penné jamy…

Kompostujme
doma

Zvažujme
slová

– OZ – OcÚ
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V DNEŠNEJ DOBE SA TREBA VEĽA MODLIŤ
Príbeh dieťaťa,  
ktorému  vraj jeho 
mama vyprosila 
v našom kostole 
zdravie, sa u nás 
traduje už roky. 
Skadiaľ sa vzal a čo 
z toho, čo sa medzi 
ľuďmi rozpráva, 
je pravda? 

Je druhý júl podvečer. 
V našom kostole sa pred 
malou chvíľkou skončila 
slávnostná odpustová svä-
tá omša. Doznievajú po-
sledné zvuky organa a ve-
riaci sa pomalým krokom 
presúvajú von. Iba hŕs-
tka zostáva a tíško si šeptá 
osobnú modlitbu. 

Zo zástupu nebadane 
smelým krokom vystúpi 
starší pán. Nevyzerá, že je 
tunajší. Zamieri k oltáru, 
kľakne si na mramorové 
schody a chvíľku tam po-
budne. Kľaká si tam pra-
videlne už roky, desiatky 

Pokračovanie na str. 2
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príbeh zo života

V DNEŠNEJ DOBE SA TREBA VEĽA MODLIŤ
rokov, a bude to tak robiť, 
kým bude vládať. Tak to 
predsa voľakedy sľúbil.

„Mama mala devätnásť 
rokov, keď som sa naro-
dil. Bol som jej prvoro-
dený,“ vysvetľuje Sera-
fín Balcerčík z Oravské-
ho Veselého. On je to nie-
kdajšie dieťa, na ktorom 
sa udial zázrak. „Do svo-
jich siedmich mesiacov 
som bol úplne zdravý, ale 
v tých časoch zúrila aká-
si anglická choroba,“ ob-
jasňuje okolnosti roku 
1929. „Neviem, čo to bo-
lo za pliagu. Spôsobova-

Serafín ako mladík

Mama a otec v staršom veku

2. 7. 2013 Pán Serafín Balcerčík sa modlí

Päťročný Serafín 

la mäknutie kostí a liek 
na ňu neexistoval. Viem 
aj o ďalších troch ľuďoch, 
ktorí ju dostali. Dvaja 
z nich preležali do konca 
svojho života na posteli, 
ten tretí ostal pomätený.“ 

Serafínovi rodičia hľa-
dali pre svoje dieťa liek, 
kde sa len dalo. Chodieva-
li do Liesku za istou zná-
mou korenárkou Drevená-
kovou. Bola to vraj múd-
ra žena, mnohým pomoh-
la. „Našim poradila, aby 
ma kúpali vo vývare z ho-
vädzích kostí. Potom ma-
li ešte nazbierať v lese žl-
té mravce, zaliať ich lie-

Dokončenie zo str. 1

hom a tou medicínou ma 
celého potierať. Ale to asi 
i tak moc nepomáhalo, le-
bo som vo svojich troch ro-
koch vôbec nedokázal sám 
sedieť,“ objasňuje okol-
nosti svojho niekdajšieho 
ochorenia. 

„Až potom sa stalo, 
že mama šla do Rabče do 
kostola na odpustovú svä-
tú omšu. Pretože kedysi 
to tak mali ľudia vo zvyku 
– chodievať na odpust do 
Bobrova, Novote, Trstenej 
a do Rabče. 

„Bol som vtedy ešte 
malý. Mama ma nemala 
s kým nechať, tak ma vza
la so sebou. A keď ľudia po 
omši povychádzali z kos
tola, položila ma pred ol
tár. Mal som tam ležať, 

kým sa pomodlí. Sotva si 
však kľakla, ja som sa  sám 
od seba postavil a urobil 
pár krokov… Mama neve
rila vlastným očiam, zara
zene vraj na mňa pozera
la…“ 

Pán Balcerčík si na tie 
okolnosti sám nespomína. 
Na to bol ešte príliš malý. 
To, čo hovorí, má od ma-
my. Ale v kostole bolo dosť 
iných svedkov. Komu bolo 
dané, ten to videl. Odtiaľ sa 
vzal celý ten príbeh. 

„Viete, v dnešnej do
be sa treba veľa modliť. 
Modlitba nie je prežitok. 
Moja mama mi prikazo
vala, že kým budem vlá
dať, patrilo by sa ísť po
ďakovať,“ a dodáva, že od-
vtedy vždy 2. júla, na svia-
tok Navštívenia Panny 
Márie prichádza do Rabče 
navštíviť Božiu Matku. Vž
dy je o čo prosiť aj za čo 
poďakovať. 

„Chcel by som odká
zať všetkým, ale najmä 
ženám, že práve ony ma
jú dar, vedia byť veľmi 
horlivé, aby to využívali 
v modlitbe. Vidíte, že sa 
to oplatí!“

Dnes už 84-ročný pán 
spomína na kadejaké hro-
zivé prípady, čo sa mu v ži-
vote udiali, a vždy z nich 
vyviazol bez vážnejších 
zranení. Aj to pripisuje 
ochrane Božej Matky. 

Text a fotografie:
Veronika Bolibruchová
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POSLANCI RIEŠILI, ROZHODOVALI
SCHVAĽOVALI

Dňa 28. júna 2013 sa us
kutočnilo 6. riadne zasad
nutie Obecného zastupi
teľstva obce Rabča (ďalej 
sa uvádza skratka OZ). 

Kontrola plnenia 
uznesení
Predniesol hlavný kontro-
lór obce Rabča, JUDr. Du-
šan Kriško.

Dávať do smetných košov 
len odpad, čo tam patrí 
– Ing. Sahuľ predniesol po-
slancom návrh nálepky. 
Poslanci pripravený ná-
vrh schválili max. do ce-
ny 70 centov na kôš (všetky 
3 nálepky). 

Riešiť stratový obecný 
autobus 
– Bc. Margite Vorčákovej, 
účtovníčke RABČAN, s.r.o. 
Rabča prehodnotiť vnútor-
nú smernicu na prepravu 
obecného autobusu, jeho 
rentabilnosť za obdobie od 
jeho kúpy a predložiť na OZ. 

Fond opráv na bytové 
domy 
– Ing. Dane Kvasniako-
vej, ekonómke obce Rab-
ča a Mgr. Márii Jagnešáko-
vej, účtovníčke RABČAN, 
obecné služby pripraviť do 
budúceho OZ fond opráv na 
bytové domy v Rabči.

Odvádzať odpisy z verej
ného vodovodu – Bc. 
Margite Vorčákovej, účtov-
níčke RABČAN, s.r.o. Rab-
ča vytvoriť účet na odvod 
odpisov z verejného vodo-
vodu. Úloha nesplnená, až 
po vrátení sa z PN konateľa 
sa bude plniť. 

Zabezpečiť protišmykovú 
úpravu pri fontáne 
– Štefanovi Raticovi, ve-
dúcemu RABČAN, obec-
né služby Rabča zistiť fir-
my a zabezpečiť protišmy-
kovú úpravu mramoru pri 
fontáne na námestí v Rab-
či opieskovaním. Štefan 
Ratica uviedol, že zisťoval 
ceny za pieskovania a 1 m2 
stojí od 30 € do 50 €. Tre-
ba rozhodnúť, či obec má 

na to finančné prostriedky. 
Urobili aj tabuľky s nápi-
som: „Nebezpečenstvo po-
šmyknutia“. 
Domin: treba si uvedomiť, 
že fontána nie je na chode-
nie.
Mgr. Revaj: už je známych 5 
prípadov, ktoré  boli na chi-
rurgii, tak s tým treba ko-
nečne začať niečo robiť. 
Štefan Ratica: zapieskova-
ním sa zničí aj znak. 
Ing. Ratica: pieskovaním 
nezabránime tomu, aby tam 
nikto nespadol. 
Ing. Briš navrhol urobiť 
nerezové zábradlie okolo 
fontány. 
Budzelová: zas budú naň 
vyliezať deti a ešte spadnú 
dole. 
Uznesenie: dať vypra-
covať cenovú ponuku na 
pieskovanie mramoru pri 
fontáne.
 
Gaceľovský most cez 
Polhoranku aj lavica pre 
peších sú v havarijnom 
stave
– Štefanovi Raticovi, ve-
dúcemu RABČAN, obec-
né služby Rabča prehodno-
tiť opravu mosta a lávky cez 
rieku Polhoranka odborní-
kom z odboru mostových 
konštrukcií. 
Ing. Ratica: prvý návrh je 
28 000 € – týkal by sa len 
toho, čo je pod mostom. 
Oporný pilier pribudne do 
šírky. Je to dočasné riešenie. 
Druhým riešením by bo-
lo – strednú podporu zbú-
rať, urobiť nový základ a na 
to by sa potom pustil znovu 
most, pilóty aj driek by bol 
nový – ide o cenu 40 000 €.
Starosta uviedol, že by bo-
lo lepšie dať štíhlejšiu pod-
peru kvôli prietoku vody. 
Ing. Ratica uviedol, že 
podľa predložených foto-
grafií dodávateľom k vi-
sutej lavici mu bolo pove-
dané, že je ju lepšie zbúrať 
a urobiť novú lávku – do 
opravy by nešli. Cena no-
vej lávky je 80 000 €.
Ing. Sahuľ navrhuje radšej 
investovať do mosta a láv-
ku radšej opraviť. Podľa 
neho lávka nie je až v ta-

kom katastrofálnom stave. 
Starosta uviedol, že je po-
trebné, aby sa obec pripra-
vila na túto alternatívu, 
že most bude treba opra-
viť, ak nie tento rok, tak na 
budúci. Treba začať vyba-
vovať stavebné povolenie, 
projekty a sledovať výzvy.

Schválenie platu starostu 
obce Rabča
Ing. Jozef Kovaliček, zá-
stupca starostu, prednie-
sol poslancom návrh platu 
starostu obce Rabča, Du-
šana Raticu. V zmysle zák. 
č. 253/1994 Z. z. § 3 ods. 1 
priemerná mzda 805 € x 
2,17 (násobok podľa počtu 
obyvateľov) = 1 746,85 €. 
Poslanci uvedené vzali na 
vedomie. 

Podľa ods. 2 § 4 zákona č. 
253/1994 Z. z. plat starostu 
sa môže zvýšiť až o 70 %. Po-
slanci schválili plat starostu 
znížený o 10 % (doteraz mal 
60 %). 

Ing. Sahuľ uviedol, že 
tento návrh bol schválený 
aj z dôvodu, že sa šetrí v ce-
lej spoločnosti, tak sa šetrí 
aj na obci. 

Ing. Ratica uviedol, keď-
že sa ide šetriť, tak navrhu-
je, aby si aj poslanci znížili 
odmeny. 

Poslanci si schválili zní
ženie odmien o 20% t. j. za 

jedno celé zasadnutie bude 
patriť poslancovi odmena 
vo výške 26,40 € (pred zní-
žením  bola vo výške 33 €). 
Pre informáciu: predsedovi 
komisie patrí za celé zasad-
nutie 17 € a členovi komi-
sie 10 €.

Zmena rozpočtu obce 
Rabča č. 2/2013
Poslanci jednohlasne schvá-
lili návrh zmeny rozpoč-
tu obce Rabča na rok 2013 
– rozpočtové opatrenie 
č. 2/2013 ktoré bolo roz-
počtovo vyrovnané t.j. cel-
kové zmeny v príjmoch sa 
rovnali výdajom – spresni-
li sa viaceré príjmové a vý-
davkové položky: schválili 
kapitálový výdaj za projek-
tové a inžinierske práce na 
stavbu „Rozšírenie vodo-
vodných prípojok – III. eta-
pa Rabča“  + 10 000  €, do-
plnili výdaj na nový kame-
rový systém + 2 850 €, do-
plnili príjem zo získaných 
štátnych dotácií do obecnej 
knižnice na: Knižnično-in-
formačné služby vyššej kva-
lity vo výške 1 000 € a 700 € 
na nákup literatúry.

Marta Maceková, Námes
tovo – prevod pozemku do 
vlastníctva
Poslanci schválili po dodr-
žaní zákonných náležitos-
ti odpredať prevod 79 m2  

neknihovaného pozemku 
v k. ú. Rabča do vlastníctva 
p. Macekovej z dôvodu, že 
v ulici Konečnej a Veternej 
už bezplatne odpredala ob-
ci pod ulicu dostatočnú vý-
meru pozemkov.
Úloha: dohodnúť nájomnú 
zmluvu s p. Macekovou na 
ihrisko pri kostole.

Ján Zboroň, Rabča 
– žiadosť o prenájom 
obecného pozemku
Žiada o prenájom obecného 
pozemku o vým. 18 m2 za 
účelom osadenia prenosnej 
plechovej garáže. 
Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili.

Ing. Vladimír Piták, 
Rabča
Žiada o opravu poškodenej 
dažďovej kanalizácie, ktorú 
mu poškodila dažďová vo-
da v dňoch 23. – 25. 6. 2013. 
Túto kanalizáciu si zhoto-
vil svojpomocne, ale slú-
ži na odvod vody z Rovňo-
vej ulice a z príslušných po-
lí. Dažďová voda mu poško-
dila prejazd a vchod do dvo-
ra, ktorý je z tejto ulice. 
Poslanci neschválili žia-
dosť s tým, že uvedená žia-
dosť sa bude riešiť v rámci 
kanalizácie v obci. 

Žiadosť o dotáciu na rok 

Článok zachycuje len najdôležitejšie momenty z pohľadu celej obce. Pre záujemcov je na internetovej stránke obce Rabča  
www.rabca.sk v časti dokumenty – uznesenia zverejnený celý text zápisnice aj s uznesením.

Pokračovanie na str. 4
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2013 – dodatok
Slovenský červený kríž, 
miestny spolok v Rabči, 
Pavlína Oselská, Rabča, 
žiada o zvýšenie dotácie na 
rok 2013 o 200 €, nakoľ-
ko na minulom OZ im bo-
la dotácia krátená z 800 € 
na 600 €. Žiadosť odôvod-
ňujú tým, že im pribúda-
jú darcovia a prvodarcovia 
krvi a zrealizovali: preven-
tívne poradenstvo, mera-
nie tlaku, meranie choles-
terolu, meranie cukru a ma-
jú naplánované prednášky 
v ZŠ a MŠ, tréningy pamä-
ti a ďalšie. 
Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili. 
 
Mgr. Martin Cubinek, 
Rabča
Žiada o dotáciu vo výš-
ke 2100 € na aktivity detí 
a mládeže – tábor pre 60 de-
tí z Rabče. 
Poslanci uvedenú žiadosť ne-
schválili. Poslanci odporuči-
li p. Mgr. Cubinkovi dohod-
núť stretnutie s Mgr. Kvas-
ničákovou, projektovou ma-
nažérkou OcÚ Rabča a riešiť 
s ňou žiadosť v rámci projek-
tu obce Rabča. 

Súkromné centrum 
voľného času, Nižná
Žiadajú o poskytnutie fi-
nančných prostriedkov pre 
svojich členov s trvalým po-
bytom v obci Rabča v me-
siaci jún 2013 pre dokonče-
nie činnosti v školskom ro-
ku a následne aj pre zabez-
pečenie prázdninovej čin-
nosti v mesiaci júl a august 
2013, nakoľko je táto čin-
nosť bohatá a je o ňu veľký 
záujem. Tento návrh nebol 
schválený. 

Rabča – rozšírenie 
a vybudovanie obecného 
vodovodu – odpoveď
Starosta oboznámil poslan-
cov OZ s nesúhlasným sta-
noviskom Oravskej vodá-
renskej spoločnosti, a.s. D. 
Kubín na navrhovanú tra-
su v dĺžke cca 1730 m v sú-
behu s jestvujúcim rozvod-
ným vodovodným potru-
bím v správe OVS, a.s. Po-
slanci uvedené vzali na ve-
domie.

POSLANCI RIEŠILI, ROZHODOVALI
SCHVAĽOVALI

Informácie zo ZŠ s MŠ
Starosta – dnes bolo ukon-
čenie školského roka 2012 
– 2013. Bol náročný – úmr-
tie, inšpekcia, sťažnosť na 
učiteľa. Vyjadril zároveň 
poďakovanie p. riaditeľ-
ke za jej doterajšiu prácu. 
Oboznámil poslancov so 
sťažnosťou rodičov na pe-
dagogického zamestnanca 
ZŠ s MŠ Rabča. Táto sťaž-
nosť bola vybavená k spo-
kojnosti rodičov.

Hlavný kontrolór
JUDr. Kriško informoval 
o vykonaných kontrolách 
na obci. 
Poslanci uvedené vzali na 
vedomie. 

VZN o určení výšky 
mesačného príspevku 
na čiastočnú úhradu 
nákladov na činnosť 
centra voľného času 
Rabča (CVČR)
Poslanci schválili 2 €/žiak/
mesiac.

Doplnok č. 3/2013 k VZN 
č. 61/2009 o určení výšky 
dotácie na prevádzku 
a mzdy na žiaka ŠK, ŠJ, 
MŠ a CVČ.
Poslanci schválili návrh 7 €.  

Diskusia – interpretácia
Štefan Ratica informo-
val o postupe RABČAN, 
obecné služby s najväč-
ším neplatičom za nájom 
v obecnom bytovom dome 
cez exekútora.
Ing. Sahuľ uviedol, že Soľ-
ný potok bol čistený cca 
pred 2 rokmi a pomerne zle.  
Je potrebné, aby obec zno-
vu požiadala Povodie Váhu 
Ružomberok o jeho opätov-
né vyčistenie.

Ing. Jagnešák: treba dorobiť 
prechod pri p. Turacovi.
Uznesenie: OZ odporú-
ča opätovne požiadať SSC 
o vydanie súhlasu do konca 
augusta 2013. 

Dňa 28. augusta 2013 sa 
uskutočnilo 7. riadne za
sadnutie Obecného zastu
piteľstva obce Rabča. Prí-
tomných 8 poslancov z 11. 
Zasadnutie viedol staros-

ta obce Dušan Ratica (ďalej 
len „starosta“). 

Kontrola plnenia  
uznesení
Kontrolu vykonal hlav-
ný kontrolór obce Rabča 
JUDr. Dušan Kriško. 
Prehodnotenie rentabil
nosti autobusu 
Kobyliak – konateľ RAB-
ČAN, s.r.o. – autobus najaz-
dí priemerne 9 tis. km roč-
ne; ak by sme chceli, aby bol 
ziskový, musel by najazdiť 
cez 30 tis. km/ročne. Nák-
lady sú na zákonné, havarij-
né poistné a opravy.
Ing. Ratica uviedol, že stra-
ta 10 tis. € je na obecný au-
tobus veľmi veľa. 
Kobyliak – vlani previedli aj 
opravu autobusu, nový ná-
strek, STK každého pol roka.
Ing. Ratica: aká je reálna ce-
na predaja autobusu. 
Kobyliak: za zostatkovú ce-
nu. Straty sú najmä na poh-
reboch a svadbách.
Starosta: autobus je výhod-
ný pre našich občanov. Za-
rábať sa na ňom nedá. 

Občania Ul. Úbočnej 
žiadajú o zabezpečenie 
osvetlenia, opravu cesty 
a kanalizačnej rúry na 
ulici. 
Starosta osobne bol dnes na 
obhliadke v teréne na Úboč-
nej ulici. 
Po diskusii poslanci žiadosť 
schválili a uložili úlohy pre 
RABČAN, s.r.o., ktorý za-
bezpečí opravu kanalizá-
cie na ulici Úbočná a RAB-
ČAN, obecné služby nave-
zie a vyrovná cestu Úbočnú 
a zabezpečí osadenie verej-
ného osvetlenia. 
 
Schválenie VZN č. 4/2013 
o určení výšky dotácie na 
prevádzku a mzdy na žia
ka a dieťa škôl a školských 
zariadení a VZN č. 5/2013 
o určení výšky mesačného 
príspevku na čiastočnú 
úhradu nákladov na čin
nosť CVČR
Mgr. Kvasničáková pred-
niesla návrh po konzultá-
ciách, že by bolo lepšie, aby 
rodičia nepriplácali na die-
ťa/mesiac na CVČ a radšej 
navrhla zvýšiť dotáciu  zo 
7 € na 7,50 €. Stále nevie-

me, aké bude financovanie 
od januára 2014, či od žia-
ka v centre, alebo od poč-
tu detí. 
Ing. Kovaliček – treba zapo-
jiť čo najviac detí. 
Mgr. Kvasničáková – veď to 
je hlavným cieľom CVČ. 

Starosta: prečo nebo-
lo vypísané ešte výbero-
vé konanie; uviedol, že po-
vereným je on, terajší stav 
ponechá ešte do konca ro-
ka a až potom sa urobí vý-
berové konanie. Ku všet-
kej agende bol nevyhnutný 
štatutár. Agenda sa zatiaľ 
zabezpečuje na obecnom 
úrade, ktorú zabezpečujú: 
Mgr. Kvasničáková a Mgr. 
Grancová, účtovníctvo ve-
die Bc. Lubasová. Obec 
ušetrí finančné prostried-
ky na mzdu riaditeľa CVČ. 
Poslanci VZN č. 4/2013 
schválili s dotáciou 7,5 €. 
VZN č. 5/2013 nebolo 
schválené. 

Informácie starostu o:
• vyriešení problémov 
s bankomatom SS Námes-
tovo, ktorý je umiestnený 
na budove kultúrneho do-
mu. Uviedol, že naša požia-
davka bola zo strany SS vy-
riešená k našej spokojnosti. 
• stanovisku Rímskoka-
tolíckeho farského úra-
du k našej žiadosti o od-
kúpenie pozemku o vý-
mere 159 m2 pod Domom 
smútkom v Rabči: nesú-
hlasí s predajom a naďalej 
ho ponecháva v prenájme 
obce Rabča.  
• dnešnom jednaní s PD 
Magura Rabča a Lesy SR, 
š. p. Námestovo, ohľadne 
havarijného stavu mostu 
cez rieku Bystrá smerom 
do areálu PD Magura Rab-
ča, ramena toku Bystrá 
časť Malkovky, breh kory-
ta pri 24 b. j. č. 336 – Bys-
trá, most pri Hájkovom po-
toku na Grúni a Martinkov 
potok.
• kont role Správy finančnej 
kontroly Zvolen na projekt: 
Zberný dvor Rabča.
• stanovisku Slovenského 
vodohospodárskeho pod-
niku, š. p. Ružomberok vo 
veci našej žiadosti o vyčis-
tenie Soľného potoku k. ú. 
Rabča, č. CZ 20401/2013 

zo dňa 12. 8. 2013 – že  
koryto vyčistia, keď budú 
mať na to vyčlenené finan-
čné prostriedky. 
Poslanci uvedené informá-
cie vzali na vedomie. 

Pošta
Vysporiadanie ulice 
Mokrá k. ú. Rabča
Starosta predniesol poslan-
com návrh na vysporiada-
nie Ul. Mokrej na obec Rab-
ča z dôvodu, že ulica je t. 
č. v zlom stave. Obec čas-
to eviduje sťažnosti obča-
nov z tejto lokality, aby sa 
táto ulica opravila. Keďže 
ide o ulicu, ktorá nie je ma-
jetkom obce, je nutné túto 
majetkovo-právne vyspo-
riadať, aby obec mala k nej 
právny vzťah. Náklady spo-
jené s prevodom a dodatky 
ku geometrickým plánom 
bude hradiť obec zo svojho 
rozpočtu. 
Poslanci uvedený návrh 
schválili.
Kobyliak navrhol, aby p. 
Fusková začala postupne 
vysporiadavať pozemky aj 
pod terajšou prístupovou 
cestou k Zbernému dvoru 
v Rabči. 

Zámenná zmluva  
medzi obcou  
a Jozef Kornhauser  
s manž. Annou
Starosta oboznámil poslan-
cov so žiadosťou o zámenu 
pozemkov, ktoré žiada Jo-
zef Kornhauser a manžel-
kou Ing. Annou Kornha-
suerovou podľa ich pred-
loženého návrhu GP zame-
niť za ich podiely v ulici Ko-
nečnej, v ulici Rozvoja, ...
Bc. Cubinek: stále bojujeme 
za ihrisko hore pri kostole 
a teraz to chce obec zameniť.
Starosta: je to nespravodli-
vé voči tým, čo podpísali za 
korunu pod ulicu. Toto by 
bol precedens. 
Ing. Kornhauserová – ide 
o pozemok pri jej rodin-
nom dome, boli ukráte-
ní o iné pozemky, ktoré iš-
li pod ulice, tak aspoň nie-
čo si chcú uchrániť. Podpí-
sali už pod dve ulice obci 
Rabča. Po vyvesení ozna-
mu zámeru na úradnej ta-
buli poslanci rozhodnú na 
októbrovom zasadnutí.

Dokončenie zo str. 3
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Marta Maceková, 
Námestovo – prevod 
pozemku – opätovná 
žiadosť 
Poslanci predmetnú žia-
dosť prerokovali a odporu-
čili schváliť zámer – predaj 
nehnuteľností vo vlastníc-
tve obce Rabča do výlučné-
ho vlastníctva Marty Mace-
kovej za kúpnu cenu vo výš-
ke 1 €, ako prípad hodný 
osobitného zreteľa z dôvo-
du, že žiadateľka odpredala 
obci Rabča pod miestnu ko-
munikáciu – novú ulicu Ve-
terná o výmere 139,60 m2  
za symbolickú cenu 2,79 €. 
Náklady spojené s prevo-
dom nehnuteľností uhradí 
žiadateľka.

SAD LIORBUS, a.s., 
Ružomberok, prevádzka 
Námestovo – návrh 
zmien cestovného 
poriadku
Starosta oboznámil po-
slancov s požiadavkou SAD 
LIOR BUS, a.s. o možnos-
ti zas la nia pripomienok, 
resp. návrhov zmien ces-
tovných poriadkov na lin-
kách, ktoré prechádzajú 
našou obcou najneskôr do 
13. 9. 2013

Vladimír Iskierka, Rabča
Žiada o poskytnutie dotácie 
na r. 2013 na športové akti-
vity – štart v Oravskej hoke-
jovej lige vo výške 5040 €. 
Poslanci uvedenú žiadosť 
schválili vo výške 400 € 
s tým, že žiadateľ dotáciu 
zúčtuje do 15. 12. 2013 TJ 
Oravan Rabča.
Budzelová: prečo v obci ne-
máme ľadové ihrisko, tak 
ako po iné roky. Bolo tam aj 
osvetlenie. 
Ing. Kornhasuerová: naj-
lepšie miesto je za školou, 
lebo tam málo svieti slnko. 
Bc. Cubinek: treba schva-
ľovať dôležitejšie veci, ako 
podporovať drahý šport. 
Treba pieskovať fontánu, 
aby nedošlo k úrazom, uro-
biť prístrešok pri OcÚ, aby 
nepadal sneh a pod. . 
Bc. Jagnešák: hokej sa mô-
že dostať na vyššiu úroveň, 
ako futbal.
Starosta – ak obec nedá 
žiadnu dotáciu TJ Oravan, 
tak hokejový klub môže za-
niknúť.
Bc. Cubinek – treba rad-
šej vybudovať nové ihrisko  
a použiť finančné prostried-
ky na úpravu ihriska.
Ing. Sahuľ – je to vyso-
ká čiastka, ktorá sa môže 

použiť na iné účely. Staros-
ta uviedol, že niekde to rie-
šia tak, že ich sponzorujú 
podnikatelia, nie obce.
Poslanci napokon hlasova-
li o návrhu 400 €, tak ako sa 
schvaľovalo všetkým žiada-
teľom doteraz.
O návrhu Bc. Jagnešáka 
1800 € sa už nehlasovalo.

Zmena rozpočtu obce 
Rabča 2013 č. 3
Poslanci zmenu schválili. 

ní. Zvyšujúca tendencia 
ani tento šk. rok nedovolila 
uspokojiť rodičov, ktorí pri-
hlasovali svoje deti do MŠ 
pri hornej ZŠ.

Ing. Kornhauserová 
uviedla, že chceli rekon-
štruovať hornú školu, ale 
hygiena im to už nedovoli-
la. Jednala aj s p. farárom, 
ktorý nebol proti. Ukáza-
la na mape poslancom roz-
mery a miesto prístavby. 
Ide o prístavbu o rozme-
roch cca 8,5 x 5,5 m. Ide 
o poschodovú prístavbu.

Dala si urobiť rozpočet, 
ktorý predstavuje cca 60 
tis. € nákladov. Je na po-
slancoch, či to schvália, 
aby vedeli, či môžu začať 
niečo vybavovať. 

Ing. Sahuľ uviedol, že 
v Gaceli je naša budo-
va školy a materskej školy 
a tak by sme mohli inves-
tovať do nášho, ako inves-
tovať do cudzieho majet-
ku. Vyriešiť to radšej pre-
pravou autobusom. Opý-
tal sa ešte, či do budúcna 
nebude kapacitný problém 
so školou, keď teraz rieši-
me škôlku. 

Ing. Kornhauserová: nie. 

ní na opravy výtlkov na ul. 
Soľná.  Z rozpočtu obce sa 
na vyasfaltovanie tejto uli-
ce poskytne ešte 19 tis. eur. 
Poslanci návrh schválili.

Mária Zboroňová, Rabča
Vyslovila poďakovanie p. 
Oľge Skurcoňákovej a p. 
Monike Kozákovej za vy-
kosenie trávy za materskou 
školou v Gaceli, nakoľko 
sa táto časť nikdy nekosila. 
Vysoká tráva spôsobovala 
alergie.  Bolo by dobré túto 
plochu využiť aj ako parko-
vaciu plochu. 
OZ berie na vedomie po-
chvalu. 

Monika Adamčíková, 
Rabča
Žiada o doplnenie okien 
v prevádzke Pizzéria Re-
štaurácie, nakoľko rozšíre-
ním kultúrneho domu doš-
lo k zamurovaniu štyroch 
pôvodných okien. 
Poslanci schválili, aby si p. 
Monika Adamčíková dala 
vypracovať posudok sta-
tikovi a okná uhradí obec 
zo svojho rozpočtu s tým, 
že výmenu si zabezpečí p. 
Adamčíková. 

ZŠ s MŠ
Žiadajú o poskytnutie fi-
nančného príspevku na 
projekt „Dni boja proti 
drogám, ktorý sa uskutoč-
ní v dňoch od 17. 9. – 19. 9. 
2013 vo výške 100 € na za-
kúpenie knižných odmien 
pre zúčastnené deti na pro-
jekte a preplatenie autobu-
su na Hviezdoslavovu há-
jovňu a späť. Žiadosť bude 
riešená v rámci CVČ. 
Poslanci uvedené odporuči-
li žiadosť riešiť v rámci CVČ 
v Rabči. 

Diskusia – interpretácia
Budzelová uviedla, že po 
minulom OZ, kedy bola vy-
stavená ostrej kritike za to, 
že bola proti sv. odpusto-
vej omši na námestí, si obiš-
la okolité farnosti a má po-
tvrdené, že odpustové omše 
mávajú vždy v kostole. Vý-
nimkou je len Bobrov, kde 
majú pútnické miesto.
Starosta uviedol, aby sa 
už nerozprávali o odpusto-
vej omši, lebo boli 3 sv. om-
še a jedna mohla byť na ná-
mestí.

Bc. Cubinek – na Grúni pri 
Kozákoch je pol metrová ja-
ma a treba ju zasypať.

Ing. Sahuľ: už druhý krát 
sa pýta, prečo necirkulu-
je potôčik na námestí, voda 
v ňom stojí, smrdí, je špina-
vá, múrik sa rozpadáva a je 
to nebezpečné, lebo tam 
môže spadnúť nejaké dieťa. 
Ratica, Štefan: necirkulu-
je preto, lebo ľudia vypúšťa-
jú močovku do potoka a po-
tom to tam smrdí. 
Budzelová: navrhla vodu 
prekryť nejakou mrežou, 
aby nedošlo k úrazu. 

Ing. Sahuľ:
 – na Grúni je teraz najväčší 
stavebný rozruch. Rozrastá 
sa, treba uvažovať o prepo-
jení s Gaceľom aspoň napr. 
cyklotrasou; 
 – čo s kaplnkou pred Rab-
čicami? Doteraz sa tam nič 
nespravilo. 
– zberný dvor máme krás-
ny, ale využívame ho len 
my. Prečo ho nevyužívajú aj 
iné obce za určitý poplatok?
p. starosta – my musíme 
zberný dvor využívať 5 ro-
kov len pre našu obec.

PhDr. Piták – ako sa ide  
riešiť elektrika na Ada-
movke III., lebo jednoduché  

Pokračovanie na str. 6

e-foto v. briš

4. 9. 2013 Asfaltovanie Soľnej ulice, ktorá je majetkom obce Rabča a už je odkanalizovaná

Išlo o zmenu najmä:
Príjmy: zvýšili výnos da-
ne z príjmov o + 118 447 €, 
doplnili získanú dotáciu 
zo ŽSK na akciu „Deťom 
úsmev a dar“ o + 500 €, do-
táciu zo ŽSK na „Týždeň pl-
ný prekvapení“ o + 500 €.
Výdavky: údržba miestnych 
komunikácií (štátnu dotáciu 
MDV a RR SR) + 6230 €, 
+ 500 €; údržba ciest (Soľná 
ulica + 19 000 €; projekto-
vá dok. – rozšírenie vodovo-
du III + 1 998 €.

Ing. D. Kvasniaková uvied-
la, že príjmy z poplatkov za 
vyhlásenie v obecnom roz-
hlase a poplatok z miesta sa 
oproti minulému roku klesli 
až o 5 tis. €.
Ing. Sahuľ sa opýtal, pre-
čo sme zvyšovali poplatok 
z miesta.
PhDr. Piták, aby sme pod-
porili našich podnikateľov. 
Starosta – je to naozaj tak 
– sme oproti okolitým ob-
ciam najdrahší. 
PhDr. A. Piták, navrhu-
je schváliť nižší poplatok 
z miesta už dnes. Navrhuje 
10 €. Tento návrh poslanci 
schválili. 

Základná škola s MŠ
Žiadajú o schválenie vý-
stavby prístavby hornej 
ZŠ v Rabči a to z kapacit-
ných dôvodov. V prístavbe 
sa na prízemí bude nachá-
dzať trieda a spálňa pre MŠ 
a na I. poschodí sa bude na-
chádzať trieda pre ZŠ. Prí-
stavbou sa zároveň dosiah-
ne rozšírenie sociálnych za-
riadení. Každým rokom sa 
zvyšuje počet prihlásených 
detí do školských zariade-

Starosta uviedol, že ne-
vidí problém v prenájme zo 
strany cirkvi. Obec bude 
ochotná financovať, ale nie 
všetky náklady. Jeho názor 
je podporiť tento zámer. 

OZ schvaľuje predbež-
ný zámer prístavby MŠ pri 
hornej ZŠ.

Soľná ulica – výberové 
konanie na výtlky
Starosta a informoval po-
slancov o výberovom kona-
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pozemkové úpravy sa po-
maly končia.
Starosta uviedol, že na Ada-
movke musí byť 5 – 6 ma-
lých trafostaníc a obec na 
to musí mať územné roz-
hodnutie a urobený pro-
jekt. Niekto to musí zapla-
tiť a vlastník musí súhla-
siť s umiestnením trafosta-
nice.
PhDr. Piták uviedol, že 
k umiestneniu trafostanice 
potrebujú 14 m2. Možno by 
sa dalo dohodnúť medzi su-
sednými pozemkami, aby 
každý dal len po 7 m2. 
Starosta treba rozhodnúť, 
kto to bude platiť: či staveb-
níci alebo obec. 
OcÚ zabezpečí vyčíslenie 
predbežných výdavkov na 
projekt elektriky Adamovka 
III u Ing. Zoššáka z Trstenej. 

JUDr. Kriško: navrhol po-
sunúť otváracie hodiny na 
Zbernom dvore v Rabči 
v pondelok od skoršej hodi-
ny, lebo je po víkende a boli 
rôzne akcie. 

Starosta uviedol, že na jar 
2014 sa má začať vybudova-
ním kanalizácie v obci Rab-
ča. Teraz sa čaká na posúde-
nie  EÚ na nové kritériá, aby 
projekty neboli zneužívané. 

Pripravuje sa projekt v rám-
ci Združenia Babia Hora na 
chodníky. Ide o poľsko-slo-
venský projekt.

Dňa 25. októbra 2013 sa 
uskutočnilo 8. riadne za
sadnutie Obecného zastu
piteľstva obce Rabča. Prí-
tomných 8 (neskôr 9-10-11) 
poslancov z 11. 

Prezentácia Firmy Ge
osense: jej zástupcovia pre-
zentovali poslancom OZ 
nový geografický program 
(mapy, kataster, majetok, 
parcely EKN, CKN, Územ-
ný plán obce, cintorín, inži-
nierske siete, povolené stav-
by, súp. č. d., vlastníctvo, tu-
ristika, záplavové územia 
pre obce, 3D modely obce… 
Ide o jeden z najmodernej-
ších GIS programov na Slo-
vensku. 

POSLANCI RIEŠILI, ROZHODOVALI
SCHVAĽOVALI

Prednosta: občania by si 
mohli sami priamo cez in-
ternet zisťovať komplex-
né informácie o pozem-
koch vrátane ortofotomáp, 
územného plánu a o infra-
štruktúre obce. Výhodou 
je, že priamo z obce by bolo 
možné dopĺňať údaje. Zavá-
dzacia cena je 450 € a plus 
mesačné poplatky neprevy-
šujúce 100 eur. Obec by te-
raz dostala 50 % zľavu.

Kontrola plnenia 
uznesení
Kontrolu predniesol hlav-
ný kontrolór obce Rabča, 
JUDr. Dušan Kriško – vý-
ber: 
• Konateľovi RABČAN, s.r.o., 
Pav lovi Kobyliakovi zabez-
pečiť opravu kanalizácie 
na ul. Úbočná – úloha spl-
nená.
• Vedúcemu obecných slu-
žieb p. Štefanovi Ratico-
vi naviezť, vyrovnať obec-
nú ulicu Úbočnú k. ú. Rab-
ča a zabezpečiť na nej osa-
denie verejného osvetlenia  
– úloha splnená
• Vedúcemu obecných slu-
žieb, p. Štefanovi Raticovi 
zabezpečiť opravu kamen-
nej kaplnky – nike na hrani-
ci katastrov Rabča a Rabči-
ce v časti Malkovky.
Štefan Ratica: bol osobne 
pozrieť – kaplnka má v po-
lovici 1 cm puklinu. 
Prednosta uviedol, že nie je 
na nikoho evidovaná. 
Ing. Ratica: kaplnka by sa 
nemala v žiadnom prípade 
zbúrať, ale opraviť. 
Pavol Kobyliak: pôvod-
ná kaplnka bola z kameňa 
a potom ju niekto omietol.
Štefan Ratica: zistil, že ka-
plnku oplechovali občania 
z Rabče. 
Ing. Ratica: navrhol okolie 
kaplnky vyčistiť. 
Ing. Sahuľ: navrhol dať tam 
lavičku a nejakú pamätnú 
tabuľu. 
UZNESENIE: požiadať OZ 
v obci Rabčice o spolufi-
nancovanie opravy kaplnky 
(nike), úloha trvá. 
• Vedúcemu obecných slu-
žieb, p. Štefanovi Raticovi 
zabezpečiť posunutie otvá-
racích hodín na Zbernom 
dvore v Rabči na skoršiu ho-
dinu – úloha splnená, otvá-

racie hodiny sú: pondelok, 
streda a sobota. 
• Hlavnému kontrolórovi 
obce, JUDr. Dušanovi Kriš-
kovi, zistiť koľko m2 obecné-
ho majetku majú prenaja-
té podnikatelia a koľko pla-
tia za dodávku tepla – úloha 
splnená.
9. Obecnému úradu v Rab-
či požiadať projektanta Ing. 
Jaroslava Zoššáka o pred-
bežné vyčíslenie nákladov 
na projekt osadenia elek-
trického vedenia na Ada-
movke III. v k. ú. obci Rabča 
– podklady boli zaslané, ča-
ká sa na odhad ceny. 
Poslanci uvedené vzali na 
vedomie. 

Schválenie novej 
koncepcie financovania 
športu v obci 
Ing. Jagnešák: treba to dať 
urobiť niekomu inému, keď 
sa to ťahá už rok. 
Ing. Ratica uviedol, že keď sa 
nevedia dohodnúť s Bc. Jag-
nešákom, tak ostatní z komi-
sie nech pripravia koncep-
ciu. Lenže doteraz nikto nič 
nepredložil. 
Bc. Cubinek uviedol, že sa 
čakalo na zriadenie CVČ, 
aby sa vedelo, od koľkých ro-
kov bude môcť byť šport do-
tovaný. 
Mgr. Grancová uviedla, že 
cez CVČ môžu byť dotova-
ní len deti od 5 do 15 rokov. 
Ing. Ratica poslanci stále 
čakajú na schválenie kon-
cepcie a vlastne nemajú čo 
schváliť, pretože doteraz 
komisia nič nepredložila. 
Pavol Kobyliak uviedol, že 
musí byť schválená koncep-
cia, aby boli pre každého ur-
čité limity. 
Ing. Ratica: nech každý 
skúsi, ako to je chodiť na sú-
ťaže ako futbalisti 13 nedieľ 
jeden polrok a potom druhý 
polrok 13 nedieľ za sebou 
– futbalisti na zápas musia 
ísť. A ak to niekto robí len 
tak, tak to nemôže s prácou 
TJ porovnávať. 
Bc. Cubinek: nie je jedno-
duché urobiť koncepciu, čo 
ak sa zaregistrujú hokejis-
ti, basketbalisti a ďalší a bu-
dú mať IČO – to im budeme 
všetkým prispievať z obce?
Ing. Ratica: nedá sa vyjad-
rovať k niečomu, čo nie je pri-

pravené. Treba to pripraviť. 
Bc. Ľ. Jagnešák:  pripra-
viť koncepciu je veľmi zloži-
té, lebo nie je možné urobiť 
objektívny kľúč. Obec má 
VZN o dotáciách. Navrhu-
je, aby obec žiadosti do 31. 
10. 2013 zozbierala a pred-
ložila ich komisii športu. 
V novom rozpočete obce sa 
určí osobitne kapitola šport 
a finančné prostriedky by 
sa prerozdelili. Komisia by 
by svoj návrh predložila OZ 
na schválenie. 
Starosta: bolo by možné 
prepracovať VZN o posky-
tovaní dotácií. My vieme, 
koľko dostávame na občana 
z podielových daní a z toho 
určíme  % -ný podiel, ktoré 
dáme na tieto aktivity. 
Bc. Jagnešák: treba urobiť 
prvý krok a určiť sumu, koľ-
ko obec je ochotná poskyt-
núť finančných prostried-
kov na dotácie pre šport 
z  celoročného rozpočtu. 
Ing. Ratica: komisia to už 
mala dávno urobiť. Mala si 
prerátať, koľko na čo išlo do 
športu v obci. Treba len za-
čať. My nemáme čo hodno-
tiť. Treba, aby sa zišla celá 
komisia, nie len jeden. 
Ing. Kvasniaková: veď obec 
má každý rok prehľad, koľ-
ko prispieva na jednotlivé 
žiadosti. Celkovo tento rok 
je to cca 28 500 €.
Bc. Cubinek: absolútne ne-
súhlasí s článkom, ktorý 
pripravil Bc. Ľ. Jagnešák 
do Rabčianskeho chýrnika, 
kde prezentuje svoju kon-
cepciu bez názoru ostat-
ných členov komisie. 
Starosta treba si uvedomiť, 
že priority v obci sú úplne iné. 
Keď nie je koncepcia športu,  
OZ potom schváli desiatim 
občanom 400 € a čo ostat-
ní ľudia z obce? Tí nedostanú 
nič? Je to nespravodlivé, lebo 
sú znevýhodnení.
Poslanci sa uzniesli: ko-
misia opätovne pripraví 
a predloží do budúceho OZ 
návrh novej koncepcie fi-
nancovania športu v obci.  

Informácie starostu obce
– starosta  informoval po-
slancov, že obci Rabča bol 
schválený projekt „Hľadaj-
me možnosti na spoločné 
aktivity pre všetky komuni-

ty v našom pohraničí“, reg. 
č. P-SK/ZA/IPP/III/046 
z prostriedkov Európskeho 
fondu regionálneho rozvo-
ja pre mikroprojekty, ktoré 
obec predložila na VÚC Ži-
lina v rámci Programu Ce-
zhraničnej spolupráce Poľ-
sko SR 2007 – 2013.
– starosta informoval o KI-
OSKU pred hlavným vcho-
dom do kultúrneho domu 
na internet. Ide o informač-
ný systém cez združenie BA-
BIA HORA, tiež sa cez toto 
združenie pracuje na vyda-
ní mapy regiónu s popisom 
jednotlivých obcí združenia 
a mapa bude v tlačenej po-
dobe. Poslanci uvedené in-
formácie vzali na vedomie. 

Pošta
Mgr. Branislav 
Ratulovský, Rabčice
Žiadal o prenájom časti 
obecného pozemku za úče-
lom podnikania, a to pre-
daj okrasných drevín a krí-
kov na dobu minimálne je-
den rok.  Poslanci na minu-
lom OZ schválili zámer pre-
najať za cenu 400 € na rok 
na dobu určitú s tým, že sa 
táto plocha bude 1x ročne 
ponúkaná na prenájom cez 
úradnú tabuľu a web strán-
ku obce. Tento zámer prena-
jať obecný pozemok bol zve-
rejnený na úradnej tabuli 
obce Rabča po dobu 15 dní. 
Počas tejto doby bola na 
Obecný úrad v Rabči doru-
čená žiadosť dňa 23. 9. 2013 
o prenájom toho istého po-
zemku za vyšší nájom a to 
450 €/rok. Žiadosť predlo-
žila p. Gabriela Kovaličková.
Poslanci navrhli, aby kaž-
dý zo záujemcov napísal 
do obálky novú cenu za 
prenájom a poslanci po-
tom schvália vyššiu sumu 
a ukončia to dnes.  
Po otvorení obálok: Mgr. Bra-
nislav Ratulovský ponúkol 
500 €, p. Gabriela Kovaličko-
vá ponúkla 550 €. Poslanci 
prenajali pozemok p. Gabrie-
ley Kovaličkovej.

Zámenná zmluva 
Obec Rabča a Jozef 
Kornhauser  
s manž. Annou
Obec zámer zámeny obec-
ného majetku zverejnila. 

Dokončenie zo str. 5
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Bc. Cubinek uviedol, že 
napriek tomu, že chceme 
podporovať šport, teraz 
chceme vymeniť časť po-
zemku horného ihriska za 
pozemok v ulici Rozvoja 
a od ostatných ľudí kupuje-
me za 1 €. Podľa neho to nie 
je správne. 
Fusková: Kornhauserovci 
do prístupovej cesty k vedľa 
ihriska nezachádzajú a ide 
o časť pozemku za bránkou 
ihriska. Je to špecifický prí-
pad, lebo sú vlastníkmi v uli-
ciach v celku. 
Ing. Konrhauserová: ide 
o zámenu 1:1.
Fusková: ide o ulicu Koneč-
nú a ulicu Rozvoja, kde sú 
vlastníkmi v celku. 
Kobyliak vyslovil súhlas 
s Bc. Cubinkom, že nie-
ktorí vlastníci prevedú svoj 
podiel v ulici na obec za 1 € 
a tu ide o zámenu 1:1. 
PhDr. Piták sa opýtal 
Ing. Kornhauserovej, či 
má aj ďalšie pozemky na 
ulici Rozvoja. 
Ing. Kornhauserová uvied-
la, že má. 
PhDr. Piták uviedol, že je to 
nespravodlivé, ak občania, 
ktorí majú stavebné pozem-
ky na Ul. Rozvoja, previedli 
obci svoj podiel v ulici za 1 € 
a s manželmi Kornhause-
rovcami ide obec zamieňať. 
Domin: podľa neho je uli-
ca Rozvoja vyšší princíp, 
obec ju majetkovo-právne 
vysporiadava, aby tam bola 
výstavba rodinných domov. 
Ing. Jagnešák – navrhol, 
aby bola zachovaná šírka 
cesty 7 – 8 m a aby manže-
lia Kornhauserovci už ne-
boli spoluvlastníkmi v os-
tatných komunikáciách 
a chodníkoch v k. ú. obce 
Rabča.
Domin: treba si uvedomiť 
jedno – cesty musia byť vy-
sporiadané, aby obec sa 
obec o vysporiadané cesty 
mohla starať a aby sa moh-
la uchádzať aj o štátnu do-
táciu.
Ing. Jagnešák – navrhuje 
vymeniť za podiely aj v os-
tatných cestách.
Poslanci schválili zámenu 
pozemkov za podmienky, 
že pani Fusková zistí všet-
ky podiely žiadateľov v uli-
ciach a chodníkoch, ktoré 
sa zapracujú do zámennej 
zmluvy. 
ZA hlasovalo osem z prí-
tomných 10 poslancov; 
ZDRŽALI SA: Katarína 
Budzelová, Bc. Patrik Cu-
binek.

Dohoda o dočasnom 
navýšení členského 
príspevku Združenia 
BABIA HORA
Starosta predniesol poslan-
com návrh dohody o do-
časnom navýšení členské-
ho príspevku člena ZBH 
vo výške 4 800 €. Poslanci 
schválili dočasný príspevok, 
ktorý ZBH vráti po zúčto-
vaní a uhradení poslednej 
platby riadiacim orgánom 
v rámci realizácie projektu. 

Vladimír Iskierka, 
Rabča
Žiada o poskytnutie dotá-
cie na rok 2014 na športo-
vé aktivity – na rozvoj ho-
keja a reprezentácie obce 
vo výške 2 000 € – štartov-
né pre roky 2014 – 2015.
Táto žiadosť nebola zatiaľ 
schválená. 
Bude sa opätovne prejedná-
vať po schválení novej kon-
cepcie financovania športu 
v obci Rabča.  

teplo, ktoré sa zúčtováva 
rok pozadu a ďalších ener-
gii, znížili sa výdavky na 
software, zvýšili sa výdav-
ky na ochranu pred požiar-
mi a zapracovali sa výdav-
ky spojené s asfaltovaním 
dvoch ulíc, zvýšil sa výda-
vok na príspevok pri na-
rodení dieťaťa, doplnil sa 
členský príspevok  Združe-
niu Babia Hora a v príjmoch 
sa doplnil príjem za štátne-
ho účelového fondu… .

la poslancom Konsolidova-
nú účtovnú závierku obce 
Rabča k 31. 12. 2012 (hru-
bú zviazanú knihu, ktorá je 
prvým komplexným pre-
hľadom o ekonomike ob-
ce Rabča vrátane všetkých 
organizácií a osôb navia-
zaných na rozpočet obce), 
ktorú schválil audítor. Po-
slanci konsolidovanú zá-
vierku vzali na vedomie bez 
výhrad.

Centrum voľného času  
Rabča – rozpočet
Mgr. Kvasničáková pred-
ložila poslancom rozpočet 
na r. 2013 – 2015 pre CVČ 
Rabča.
Poslanci rozpočet schválili 
bez pripomienok. 
  
Centrum voľného času 
„Maják“ Námestovo
Žiadal o poskytnutie fi-
nančného príspevku 
pre deti s trvalým poby-
tom v obci Rabča na šk. 
rok 2013/2014, ktoré nav-
števujú záujmové útvary 
v CVČ Maják Námestovo. 
Ide o 7 detí z Rabče. Poslan-
ci schválili prispieť  sumou 
3,5 €/mesiac/do konca šk. 
roku 2013/2014, ale iba 6 
deťom, nakoľko jedno die-
ťa je už prihlásené do CVČ 
v Rabči. 

DOMINO Sp. Z o.o., ul. 
Skibówski 11a, 34500 
Zakopane, Poland
Žiadal o prenájom pozem-
ku pod ambulantný predaj 
pečiva, cukroviniek a po-
travín na jeden rok. 
Poslanci prenájom schvá-
lili za týchto podmienok: 
max. 20 m2, presne vyčle-
niť priestor, 50 €/mesiac na 
pol roka.

MUDr. Peter Letavay 
– primár Interného 
oddelenia, Dolnooravská 
NsP, D. Kubín
Žiadal o poskytnutie fi-
nančnej výpomoci na za-
kúpenie novej zdravotníc-
kej techniky – echokardio-
grafického prístroja, kto-
rý slúži na diagnostiku srd-
covo-cievnych ochorení 
a k plnej využiteľnosti tohto  
prístroja chýba sonda, kto-
rou možno realizovať ďal-
šie a presnejšie vyšetrenia 
štruktúr srdca cez pažerák.  
Poslanci schválili poskyt-
núť finančnú výpomoc  
vo výške 500 €. 

Pokračovanie na str. 8
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Marta Maceková, 
Námestovo  
– prevod pozemku do 
vlastníctva – opätovná 
žiadosť 
Prednosta preniesol po-
slancom návrh Zmluvy 
o nájme pozemku – zo-
stávajúcej časti z býva-
lého horného futbalové-
ho ihriska obci Rabča od 
najväčšieho vlastníka zo-
stávajúcej časti p. Mar-
ty Macekovej, bytom Ná-
mestovo pre účel využí-
vať jej pozemok ako obec-
né ihrisko pre deti a mlá-
dež. Návrh výšky náj-
mu od p. Marty Maceko-
vej bol vo výške 175 €/rok 
bez predkupného práva 
na kúpu pozemku. 
Bc. Cubinek navrhuje pre-
najať aspoň na 2 roky. 
Poslanci predloženú zmlu-
vu napokon neschválili. 
PROTI: bolo 10 poslan-
cov z  11 poslancov; ZA bol 
Bc. Patrik Cubinek. 
Poslanci ďalej prijali úlo-
hu, aby Bc. Cubinek v spo-
lupráci s Ing. Brišom na-
vrhli vhodnú plochu na hor-
né ihrisko. Termín: do kon-
ca r. 2013.

Slovenský červený kríž, 
Pavlína Oselská, Rabča
Žiada o poskytnutie dotácie 
na r. 2014 vo výške 800 € na 
zvýšenie počtu darcov krvi, 
podporu súčasných darcov, 
poskytnutie zdravotnej po-
moci pri športových a kul-
túrnych podujatiach obce 
Rabča, zvýšiť počet návštev 
u starých a opustených ľu-
dí v obci a umožniť darcom 
transfúznu stanicu priamo 
v obci. Žiadosť sa bude opä-
tovne prejednávať po schvá-
lení novej koncepcie finan-
covania športu v obci Rabča.  

TJ ORAVAN Rabča
Žiada o poskytnutie dotácie 
na r. 2014 vo výške 26000 € 
na športové aktivity a akti-
vity deti a mládež.  Táto žia-
dosť nebola zatiaľ schvále-
ná. Bude sa opätovne pre-
jednávať po schválení no-
vej koncepcie financovania 
športu v obci Rabča.  

Zmena rozpočtu obce 
Rabča na r. 2013 č. 4
Poslanci schválili štvrtú 
zmenu rozpočtu obce Rab-
ča na rok 2013. Došlo k za-
pracovaniu výdavkov za 

Stavebné úpravy 
obecného úradu
Starosta uviedol, že už je 
nevyhnutné previesť sta-
vebné úpravy obecného 
úradu, ktoré neboli robené 
cca 34 rokov. 
Ing. Jagnešák: je to pravda, 
ale navrhuje schváliť sta-
vebné úpravy až po predlo-
žení rozpočtu. 
Starosta: potrebujeme as-
poň schváliť zámer, aby 
sme vedeli, či môžeme obec 
dať urobiť projekty a rozpo-
čet stavebných úprav. 
Poslanci takýto zámer 
schválili s tým, že na ďal-
šom zastupiteľstve znova 
k nemu záujmu stanovisko 
podľa rozpočtových mož-
ností.
 
Ing. Jaroslav Jagnešák 
navrhol presun 
finančných prostriedkov 
na osobitný účet obce
Poslanci schválili presun 
50 000 € previesť na osobitný 
účet do konca r. 2013. 

Konsolidovaná účtovná 
závierka obce Rabča 
k 31. 12. 2012
Ing. Kvasniaková prednies-
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Odmena – pamätný list
Starosta navrhol poslan-
com OZ schváliť pamätný 
list a finančnú odmenu p. 
Dušanovi Pitákovi pri prí-
ležitosti veku odchodu do 
dôchodku a  z dôvodu, že p. 
Dušan Piták bol starostom 
obce Rabča 16 rokov a pri-
činil sa o rozvoj obce Rabča. 
Poslanci schválili deviati-
mi hlasmi finančnú odme-
nu 1 000 €. 

OVS, a.s., D. Kubín
Žiadajú o vyjadrenie pre 
stavebné povolenie na 
stavbu „Sihelné – Rabča  
– Or. Polhora, prepojenie 
vodovodov“. 
Starosta predložil poslan-
com projekt prepojenia vo-
dovod. 
Poslanci túto žiadosť nes-
chválili. 
Obec Rabča bude so žia-
dosťou súhlasiť a opätov-
ne sa ňou bude zaoberať len 
za podmienky, že OVS, a.s., 
Dolný Kubín vydá obci 
Rabča súhlas na výstavbu 
obecného vodovodu pop-
ri hlavnej ceste v k. ú. obce 
Rabča.

Bc. Ivan Trabalík, 
Námestovo
Žiada o prenájom nebyto-
vého priestoru obce Rab-
ča v budove ObZS Rabča 
za účelom využívania tohto 
priestoru ako kancelársky 
priestor pre poisťovňu Ge-
nerali Slovensko. Ide o obec-
ný nebytový priestor umiest-
nený na 1. poschodí Obvod-
ného zdravotného strediska 
v Rabči. Nebytový priestor 
je o výmere 17,37 m2 s prí-
slušenstvom (WC, spoloč-
ná chodba) celkom o výme-
re 28,28 m2, s ročným pre-
nájom 478,46 €/rok. 
Poslanci 3/5-tinovou väčši-
nou odporučili schváliť zá-
mer prenajať majetok obce, 
pričom obec je povinná zve-
rejniť tento zámer na úrad-
nej tabuli obce a na interne-
tovej stránke obce 

Dominik Miklušák,  
Or. Polhora
Žiada o prenájom obecného 
pozemku za účelom stav-
by garáže z dôvodu, že v ob-

ci Rabča kúpil byt. Výmera 
pozemku, ktorý chce od ob-
ce prenajať, je 22 m2. 
Poslanci žiadosť neschvá-
lili. 
Poslanci navrhli, aby obec 
oslovila p. Annu Rosůlko-
vú, či nemá záujem odpre-
dať garáž. 

Obyvatelia Ul. Rovňovej
Žiadajú o vybudovanie ve-
rejného osvetlenia na ulici 
Rovňovej z dôvodu, že je tu 
postavených viacero rodin-
ných domov a v tejto čas-
ti obce chýba, a po zotmení 
je tento úsek v dôsledku sla-
bej viditeľnosti nebezpečný. 
Žiadatelia uvádzajú, že už 
zaslali viackrát žiadosti na 
obec, ktoré boli zamietnuté 
z finančných dôvodov a ako 
obyvatelia Rabče vidia, že 
sa na niektorých uliciach 
osvetlenie už zrealizovalo. 
Starosta uviedol, že obec 
už objednala 5 svietidiel 
na túto ulicu a tiež sú už 
urobené projekty na verej-
né osvetlenie.
Prítomní občania chceli ve-
dieť, či sa s osadením verej-
ného osvetlenia začne ešte 
tento rok alebo na budúci. 
Starosta: určite tento rok. 
Poslanci predmetnú žia-
dosť schválili.

Ján Korman a manželka 
Margita Kormanová, 
Rabča
Zaslali na obecné zastupi-
teľstvo výzvu na odkúpe-
nie spoluvlastníckych po-
dielov k nehnuteľnostiam 
v k. ú. obce Rabča. Uve-
dené spoluvlastnícke po-
diely pozemku sú obcou 
Rabča využívané ako diel-
ňa a sklad materiálov. Ako 
dotknutí spoluvlastníci po-
žadujú, aby OZ obce Rab-
ča prerokovalo a schválilo 
odkúpenie uvedených po-
dielov k pozemkom, ktoré 
obec bez poskytnutia náh-
rady užíva. 
Žiadajú, aby obec Rab-
ča odkúpila spoluvlastníc-
ke podiely zapísané na ho-
re uvedených listoch vlast-
níctva za cenu 10 €/m,2 prí-
padne, aby ponúkla záme-
nu porovnateľných nehnu-
teľností. Ich požadovaná ce-
na zodpovedá investíciám 

do zemných prác, ktoré na 
pozemkoch uskutočnili. 
Poslanci na záver schváli-
li odkúpenie predmetných 
podielov, ale za pôvodnú 
cenu 6,60 €/m2 t. j. za ce-
nu schválenú na riadnom 
zasadnutí OZ z 26. 2. 2010 
pod písm. B) ods. 11. 

Vysporiadanie Ul. 
Rozvoja do celku
Z dôvodu, že je Ulica Roz-
voja vybudovaná infra-
štruktúra, je potrebné ju 
majetkovo-právne vyspo-
riadať do celku na obec 
Rabča. Obec odkúpi spolu-
vlastnícke podiely od vlast-
níkov za cenu 1 €. Poslan-
ci schválili odkúpiť spolu-
vlastnícke podiely. 

Diskusia – interpretácia
Štefan Ratica potrebuje na-
výšiť rozpočet RABČAN, 
obecné služby o 2400 €. 
Predmetné navýšenie roz-
počtu sa bude prejednávať 
na budúcom OZ.  

Bc. Jagnešák sa opýtal, 
či sa plánuje pri škole 
klzisko 
Ing. Kornhauserová: škola 
o tom uvažuje, treba nájsť 
vhodný projekt a urobiť kl-
zisko. 

Ing. Sahuľ z vlastnej 
iniciatívy zisťoval nájmy 
v našej obci 
Bytovky: nájomca v 24 b. j. 
platí ročne za 1 m2 17,55 €; 
8 b. j. platí ročne za 1 m2 
22,92 €  a 12 b. j. platí roč-
ne za 1 m2 27,84 €/m2 bez 
tepla. 
Navrhol, aby sa prenajaté 
nebytové priestory rozdelili 
do dvoch kategórií a to:
I. kategória – vstup do ne-
bytových priestorov pria-
mo z miestnej komuniká-
cie, kde patria nasledov-
né prevádzky: Lekáreň 
VIOLA, Bar Laverna (te-
raz H+B, s.r.o.), Pizzéria 
(Monika Adamčíková), 
Luskáčik (Dušan Ratica, 
ml.), ELSPOL, Cukrovin-
ky v ObZS.
II. kategória – nebyto-
vý priestor na poschodí, 
alebo nie je priamy vstup 
z miestnej komunikácie. 
U nájomcov v I. kategó-

POSLANCI RIEŠILI, ROZHODOVALI
SCHVAĽOVALI
Dokončenie zo str. 7 rii navrhuje zvýšiť nájom 

o 10 € za m2/rok.
Starosta navrhuje určiť ko-
misiu, ktorá predmetný 
návrh pripraví do budúce-
ho OZ. Ing. Sahuľ: navrhol 
schváliť hneď. 
Poslanci schválili, aby pred-
metný návrh zvýšenia náj-
mu  nebytových priestorov 
pripravila komisia v zlože-
ní: Ing. Karol Sahuľ, PhDr. 
Augustín Piták a Ján Do-
min do budúceho OZ. 

Bc. Cubinek sa opýtal vo 
veci WCpri kostole
 Bol sa tam pozrieť a sú v de-
zolátnom stave. Navrhuje 
uzavrieť chlapčenskú časť 
a nechať len dievčenskú. 
Plocha je veľká až 40 m2. 
Mládež tam chodí len fajčiť, 
v iných obciach sa tak neni-
čia, lebo majú menšiu plo-
chu WC. Za minulý rok sa 
tam minulo cca 2000 € za 
energie. 
Domin navrhuje ekologic-
ké WC a bude to bez prob-
lémov. 
Budzelová: je proti tomu, 
aby sa uzavreli chlapčenské 
záchody a dievčenské boli 
spoločné. 
Starosta navrhol, aby sa vy-
berali peniaze za použitie 
WC. 
Kobyliak navrhol, aby sa 
spojil so správcom a zváži-
li možnosti, napr. zmenšiť 
priestory. 
Poslanci uložili úlohu pos-
lancovi Bc. Patrikovi Cu-
binkovi, aby spolu so správ-
com RABČAN, obecné 
služby navrhli zmenšenie 
WC pri kostole, príp. jeho 
rozdelenie.

Bc. Cubinek navrhol, či by 
sa hrobári nemohli pre
sunúť do iných priestorov 
a tretiu časť by si mohlo zo-
brať MOP (kresťanské mlá-
dežníčke združenie Mládež 
oslavuje Pána).

Budzelová upozornila na 
veľkú rýchlosť motoro
vých vozidiel na Rabčic
kej ceste.
 Je tam zlá viditeľnosť od 
školy a od Soľnej ulice.
Poslanci uložili za úlohu, 
aby obecný úrad požiadal 
ODI, D. Kubín o častejšie 

kontroly na dodržiavanie 
predpisov na ceste III. triedy 
č. 52014 (Rabčická cesta). 

Konateľ RAB ČAN, s.r.o. 
p. Kobyliak informoval 
o mož nosti kúpy nového 
bagra – starý odkúpia za 
30 tis. € a na nový by nám 
dali 15 % zľavu. Bager si na 
seba vyrobí. Poslanci uve-
dené informácie vzali na 
vedomie. 

PhDr. Piták: treba opraviť 
ihrisko pri fare.

Nebezpečný prechod
Ing. Briš popred predaj-
ňu v Gaceli COOP Jednoty 
chodia takmer všetky deti 
do školy a na chodníku stá-
le parkujú autá. 
Je to nebezpečný úsek a je 
otázka času, kedy tam 
dôjde k nehode. Navrhu-
je tam, kde je zákruta od 
Hlavnej cesty po ukonče-
nie oblúka vjazdu áut na 
parkovisko, urobiť zábrad-
lie, čím by sa zabránilo 
náhlemu vbehnutiu chod-
cov do jazdnej dráhy áut 
a vyriešilo by sa aj nedovo-
lené parkovanie. 
Ing. Ratica: navrhuje dať 
umelé retardéry. 
Bc. Cubinek: navrhuje zá-
bradlie. 

Ing. Jagnešák sa opýtal, 
kedy sa dokončí chodník 
pri Turacovi popri mostu 
– pripraviť zmeny do roz-
počtu. Treba to dokončiť.  
Je rád, že sa začalo konečne 
robiť s úpravou ciest.

Poslanci prijali úlohu pre 
p. Fuskovú zistiť vlastní
kov ulice Pod Magurou 
a ulicu pripraviť na vyspo-
riadanie do budúceho OZ. 

PhDr. Piták na Soľnej uli-
ci pri MŠ doplniť v zákrute 
jedno verejné osvetlenie.

Domin, ako to je s Ada
movkou III, kedy sa bude 
vymeriavať.
PhDr. A. Piták: od 12. no-
vembra 2013 sa nové 
pozemky začnú vytyčovať. 

Ing. Vladimír Briš, 
prednosta OcÚ v Rabči
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platný nový územný plán obce rabča

Po piatich rokoch práce poslanci Obecného zastupiteľstva obce Rabča 
31. mája 2013 schválili nový územný plán obce Rabča. Snahou obce bolo 
čo najviac vyjsť v ústrety budúcim stavebníkom a preto sa shvaľovanie 
územného plánu predĺžilo o 2 roky. Schválený nový územný plán je 
zverejnený na www.rabca.sk v časti územný plán.

Zmeny v územnom pláne je možne robiť len formou doplnku. Dopl
nok je drahá a zdĺhavá záležitosť, pretože sa po jeho vypracovaní vyjad
ruje cca 30 organizácií. Územný plán je obec povinná prehodnotiť kaž
dé 4 roky. V. Briš

SCHVÁLENÝ
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XIII. DNI RABČE NA NÁMESTÍ

29. 6. : Sobota
XIII. Dni Rabče začali v so-
botu poobede florbalovým 
turnajom v športovej hale. 
V rovnakom čase začal na 
futbalovom štadióne v Ga-
celi futbalový turnaj Krč-
my proti krčmám „O maj-
stra obce“. O turnaj bol aj 
zo strany divákov veľký záu-
jem. Hrali sa s maximálnym 
nasadením a hráčov z ihris-
ka neodradil ani lejak s krát-
kou búrkou. Turnaj vyhrali 
„nováčikovia“ Kovalíčkov-
ci. Ktovie, či by nepodosiahli 
lepšie výsledky v súťaži, ako 
muži Rabče. Druhí skončili 
Bociani zhora, ktorí aj nap-
riek tomu, že so Sivou zdola 
už prehrávali dvoma gólmi, 
dokázali nakoniec vyhrať. 
Poobede začal na ihrisku 
s umelým trávnikom pri zá-
kladnej škole aj turnaj volej-
balistov. Hrali rekreačne pre 
zábavu. Kolotoče sa točili 
pri ihrisku v Gaceli. Jarmoč-
né stánky boli rozmiestné 
na okraji námestia pred ško-
lou. V sobotu večer vystúpi-
li najskôr predskokani – hu-
dobná skupina „EXTRA-
BAND“ z  Námestova a po 
nich hudobná skupina veče-
ra „AYA“. Žiaľ, mladí nepre-
javili záujem o túto skupinu. 
Mládež radšej zvolila mok-
ré zablatené ihrisko na dol-
nom konci Rabče, kde sa pá-
lila Jánska vatra.

O Dni Rabče bol opäť vysoký záujem
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30. 6. : Nedeľa
V nedeľu sa obloha zatiah-
la na sivo. Zdalo sa, že bu-
de poriadne pršať. Len tak 
viselo. Po začatí programu 
starostom obce Dušanom 
Raticom sa prudko ochla-
dilo tak, že namiesto daž-
ďa, kde-tu poletoval sneh. 
Diváci mrzli. Zohrieva-
li ich vynikajúce vystúpe-
nia účinkujúcich a keď ani 
to nepomáhalo, nastúpi-
li členky miestneho Červe-
ného kríža. Navarili a po-
dávali teplý čaj a tým, čo 
mohli, naliali do pohárika 
na rozohriate. 

Moderátorka Mgr. Oľga 
Gluštíková postupne pred-
stavila účinkujúcich: FS 

„Guralecki“ z Rabče; FS 
Sihelček a ĽH zo Sihelné-
ho; mladí gorali z Rabče: 
speváčka a harmonikárka 
Natálka Kormanová, har-
monikári: Kornel Oselský, 
Patrik Jagnešák a Paľko 
Korman; heligónkari Jo-
zef a Ferdinand Budzeľov-
ci s Martinom Kolčákom, 
harmonikár Jožko Barut, 
ĽH Machajdovcov z Orav-
skej Polhory, FS a ĽH 
z Poľska, ĽH Jagelkov-
ci z Rabčíc – upútali čaro-
vnou novinkou – hrou na 
zvonce, gajdoši Martin Ta-
laga a František Skurčák 
– rozosmial a zohrial divá-
kov humornou spievanou 
goralskou veršovankou, 

Mladý heligón z Rabčíc, 
ĽH z Terchovej – ich hud-
ba a spev boli úžasný záži-
tok a ako posledná vystú-
pila hudobná kapela Dávi-
da Brišáka.

VIAC: Video zostrih účin-
kujúch z Rabče a fotogra-
fie z podujatia sú zverejne-
né a dostupné na hlavnej 
stránke www.rabca.sk 
a v časti kultúra.

Po skončení programu 
nasledovala disko zábava, 
jarmok, atrakcie.

2. 7. : Utorok
Rabčiansky odpust. V. Briš

XIII. DNI RABČE NA NÁMESTÍ
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!  Zber obnoseného šatstva počas celého roka !

n.o. Pomocný anjel a obec Rabča
informuje občanov, že vo Vašej obci pri budove Domu Služieb bola 

umiestnená zberná nádoba označená logom n.o. a účelom na ktorý je 
určená.

Do tejto zbernéj nádoby je možné odovzdávať pre Vás už nepotrebný textil 
počas celého roka.

Nepotrebným, obnoseným šatstvom a textíliami  môžete pomôcť  ľuďom, 
ktorí ho môžu potrebovať. V neposlednom rade takouto likvidáciou pre 

Vás nepotrebného textilu šetríte aj životné prostredie.

V zbernej nádobe sa zbiera:
dámske, pánske, detské letné a zimné oblečenie, posteľné obliečky, 

uteráky, záclony, závesy, prestieradlá, metrový textil, deky, tkané koberce, 
periny, hlavnice.

Nezáleží na tom, či je to posledná móda alebo už majú veci  možno i 
desiatky rokov. Veci môžu byť aj mierne znečistené, nie však úplne 

špinavé.
Veci je potrebné zabaliť do igelitového vreca.

V zbernej nádobe sa nezbiera:
hračky, obuv, domáce potreby, matrace, koberce (okrem tkaných) a veľmi 
znečistené veci.

Prosíme občanov, aby do zberných nádob nevkladali predmety, ktoré  tam 
nepatria, pretože takýmto činom dochádza k znehodnoteniu ostatného 

šatstva čím sa stáva nehodnotné, pre tých ktorý by ho mohli ešte 
potrebovať

! Zber obnoseného šatstva počas celého roka 

Naša obec je na týchto mapách zobrazená pod 
názvom Rabcza a Raptcza.

Obec Rabču si môžete pozrieť aj na vojen-
ských mapách z čias Rakúsko-Uhorska zve-
rejnených v digitálnej podobe maďarským ar-
chívnym portálom. Mapy boli vytvorené počas 
vojenského mapovania Rakúsko-Uhorska v ro-
koch 1764 – 1787. V ďalších rokoch bola Rab-
ča ešte viackrát vojenský mapovania, ale mapa 
z 1764 – 1787 je najzáujímavejša a objasňuje 
veša zo z najstaršej histórie obce Rabča. Tieto 
mapy najpodrobnejšie najstaršie dostupné bý-
valé vojenské mapy našej obce. 

Odporúčam si všimnúť, ako sa vtedajší Rabča-
nia držali prírodných daností – nestavali domy 
pri riekach alebo v zatápajúcich územiach. Pod 
cestou domy vtedy neboli takmer žiadne. Hus-
to obývaný bol vtedy Grúň a aj Magura. Gaceľ 
málo. Žilo sa vtedy s prírodou, nie ako dnes. 

VIAC: http://geoportal.sazp.sk/web/gu-
est/map?wmc=http://geoportal.sazp.sk/
php/wmc/data/4ee52ab9-1dd0-4429-
ab58-597ac0a80139.wmc&id=4ee52ab9-
1dd0-4429-ab58-597ac0a80139#
alebo: http://archivportal.arcanum.hu/maps/
html/katfelm2b_google.html

RABCZA (RAPTCZA) 
za Rakúsko – Uhorska 

1764 – 1787, …

V. Briš

STRETNUTIE RABČIANSKYCH DÔCHODCOV
Cez 300 dôchodcov sa 
každý rok zíde na spo-
ločenskom podujatí po-
riadanom obcou Rab-
ča. Pozýva sa ich cez 
400, ale zdravotný stav 
a iné nedovolia všet-
kým zúčastniť sa stret-
nutia dôchodcov.

Po sv. omši nasledoval 
program v dome kultúry. 
V kinosále po krátkom prí-
hovore starostu obce Du-
šana Raticu konferiecérka 
p. Katarína Budzelová po-
stupne predstavila účinku-
júcich: žiakov zo základnej 
školy, deti z dolnej mater-
skej školy, cirkevný (nie-
len cirkevný) spevácky 
zbor Marana Tha a ústne-
ho harmonikára  a speváka 
častušiek p. Jozefa Adam-
číka. VIAC – video zo
strih: www.rabca.sk

Po presune do veľkej vy-
novenej tanečnej sály nas-
ledoval slávnostný prípi-
tok, večera a pohostenie. 
Dôchodcom sa stretnu-
tie páčilo. DO VIDENIA 
O ROK! Text a foto: V. Briš
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18. 8. 2013 Nová disciplína pílenie obojručnou pílou na rýchlosť aj presnosť

Text a fotografie: V. Briš

e-foto v. briš

VIII. ROČNÍK HASIČSKÉHO DŇA – NAŠI PRVÍ
Nedeľa 18. 8. 2013 Spoločná fotografia e-foto v. briš

Dobrovoľným hasičom 
v sobotu 17. augusta 
2013 sa už tradične 
vydarilo nádherné 
slnečné počasie.

Naši hasiči muži a že-
ny si opäť zasúťažili spo-
lu s hosťami z českej Rěky 
a hasičmi z Klina. Po sláv-
nostnom nástupe a prího-
vore boli všetci súťažiaci 
oboznámení s programom 
hasičského dňa. Súťažilo 
sa na ihrisku v Gaceli.

1. Požiarny útok
Na 1. mieste sa umiestnilo 
družstvo z Rěky so ziskom 
štyroch bodov. Na peknom 
druhom mieste sa umiest-
nili ženy z Rabče.
2. Štafeta
Najúspešnejšie boli že-
ny z Rabče, ktoré sa teši-
li z prvého miesta. Za nimi 
na druhom mieste skončili 
muži z Rabče.
3. Prenos bremien
V súťaži Prenos bremien 
boli zasa najúspešnejšie 
ženy z Rabče, ktoré skon-
čili prvé.
4. Chodúle
Poslednou disciplínou bo
li chodúle, ktoré si moh-
li vyskúšať súťažiace druž-
stvá. 

Celkové poradie:
1. Rabča – ženy
2. Rěka
3. Rabča – muži
4. Klin

Po súťaži každému 
chutil guláš a občerstve-
nie. Dobrovoľní hasiči na-
brali nové sily, aby mohli 

naďalej chrániť naše prí-
bytky.

Video zostrih z po
dujatia a fotografie sú 

zverejnené na webe:
www.rabca.sk
v časti spolupráca.
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KRÁSA KVETOV A ZÁHRAD 2013 
„Ak len raz zabud-

neš kvety poliať, už to 
bude na nich vidieť a už 
to nedoženieš“ – uvie-
dol Jozef Slovík

Naši chlapi, keď ma-
jú chvíľu voľného času, 
tak skrášľujú svoje do-
my – paláce vlastnými 
rukami. 

Naše ženy odjakživa 
boli pracovité a keď už 
negazdujú, tak aby si 
na chvíľu odpočinuli od 
výchovy detí, venujú 

sa pestovaniu kvetov. 
Každý rok je iný. Stále 
pribúdajú ďalšie krásne 
nové domy, pribúdajú 
nové kvetiny. 

Viac si môžete po
zrieť na webe obce 
www. rabca.sk  
v časti galérie.

Text a fotografie: V. Briš
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CINTORÍN NA 
WEBE

Ešte raz.

Oči sa zavreli, 
dotĺklo srdce, 
láska nezomrela,
len teraz plače.

Ešte ti stisnúť dlaň
a vidieť úsmev tvoj,
ešte raz objať ťa,
a cítiť, že si môj. 

Už si tam hore
a bolesť nepoznáš,
spomienky zostanú 
a ty ma odtiaľ stráž.

(Zuzana Florková)

V súvislosti so vznikom okresných úradov od 1. 10. 2013 aj v na
šom okrese sa vytvorila jednotná sústava integrovaných miest
nych orgánov štátnej správy, nastala zmena v organizácii orgá
nov štátnej správy. Obvodné úrady sa pretransformovali na od
bory. Uvádzame ich popis:

OKRESNÝ ÚRAD
Miestneho priemyslu 571, 029 01 Námestovo OKRESNÝ ÚRAD
prednosta, PhDr. MIROSLAV ŠIMULČÍK
043/558 14 52, 0908 756 211, email: prednosta@no.vs.sk
ORGANIZAČNÝ ODBOR
ved. odboru Ing. MÁRIA FLORKOVÁ: 043/558 14 52, 0915 912 186
ODBOR VŠEOBECNEJ VNÚTORNEJ SPRÁVY
ved. odboru Mgr. PETER MORDEL, 043/558 14 52, 0915 912 208
ODBOR ŽIVNOSTENSKÉHO PODNIKANIA
ved. odboru Ing. PETER POLÁK: 043/558 14 52, 0915 912 203
ODBOR KRÍZOVÉHO RIADENIA
ved. odboru Mgr. FRANTIŠEK ŠKORVÁNEK: 043/558 14 52, 0905 737 110
ODBOR CESTNEJ DOPRAVY A POZEMNÝCH KOMUNIKÁCIÍ
ved. odboru Ing. MARTIN OBTULOVIČ: 043/558 14 52, 
0917 923 634
ODBOR STAROSTLIVOSTI O ŽIVOTNÉ PROSTREDIE
ved. odboru RNDr. VLADIMÍR MIGRA, 043/552 42 63, 
0918 417 423
POZEMKOVÝ A LESNÝ ODBOR
vedúci odboru Ing. EVA BALUŠÍKOVÁ: 043/426 02 26, 0910 891 042
KATASTRÁLNY ODBOR
ved. odboru Ing. JOZEF CHMEĽ: 043/281 77 20, 0918 590 447 – red

OKRESNÝ ÚRAD

Pri hlavnom vchode do 
Domu kultúry v Rab-
či je umiestnený infor-
mačný KIOSK. Kaž-
dý môže bezplatne ho 
využívať. Aj bez po-
čítača, smartfónu 

Rabčanský starý 
aj nový cintorín je 
kompletne so všetkými 
hrobmi na internete: 
www.cintoriny.sk

Hrob zomrelého nájde-
te za pomoci mapy. K úda-

si môže prehliadať webovú stránku nielen našej ob-
ce ale aj okolitých obcí a obcí z Poľska združených v Zdru-
žení Babia Hora. Projekt je financovaný najmä z EÚ.

Informačný KIOSK 
pre VÁS

jom je možné pridať foto-
grafiu, doplniť životopis, 
zapáliť virtuálnu sviecu. 

Chýbajúce hroby ale-
bo chybne nahrané hlás-
te p. Márii Jagnešákovej 
043/5594223. – red

V. Briš
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zš s mš

INFORMÁCIE ZO ŠKOLSTVA

Vážení rodičia, milí žiaci 
a priatelia školy!

Zišli sme sa dnes k sláv-
nostnému otvoreniu škol-
ského roka 2013/2014, aby 
sme po horúcich a slneč-
ných prázdninových dňoch 
opäť vkročili do školských 
lavíc za novými poznatkami 
a obohatili sa novými vedo-
mosťami.

Nemáme dôvod byť ne-
šťastní z toho, že sa prázdni-
ny skončili. Však budú zas 
ďalšie. Musíme dať pozor, 
aby sme neodpočívali v do-
be, keď máme pracovať, pre-
tože by sme potom museli 
tvrdo pracovať v dobe, keď 
ostatní budú oddychovať. 
Verím, že čas prázdnin ste 
si užili naplno a teraz sa pl-
ní energie pustíme do práce.

Srdečne vítam medzi na-
mi našich prváčikov. Začí-
najú pre Vás prvé školské 
povinnosti a dúfam, že bu-
dete chodiť do školy s lás-
kou a radosťou. Je to naším 
vrúcnym želaním. Vaši star-
ší kamaráti nám iste budú 
v tomto školskom roku ro-
biť tiež radosť a budú šíriť to 
najlepšie meno našej školy.

Naši učitelia určite vyna-
ložia všetko úsilie preto, aby 
sme boli dobrou školou do 
života. To  však nebude sta-
čiť, za výchovu sú zodpo-
vední predovšetkým rodi-
čia. Naša škola chce byť ich 
prvým pomocníkom. Chce-
me byť s Vami, milí rodičia, 
partneri so spoločnými cieľ-
mi pri výchove Vašich detí.

Naším cieľom je spo-
ločnosť originálnych ľu-
dí a oslobodenie ich ducha, 
aby sa uberal k múdrosti 
a šľachetnosti, k láske a po-
rozumeniu pre svoje okolie. 
Vo výchovnom a vyučova-
com pôsobení chceme v na-
šej škole smerovať k harmó-
nii tela i ducha, aby bol svet 
budúcej generácie riadený 
múdrosťou  a láskou.

Chceme rozvíjať radosť 
z poznania u žiakov, po-

cit osobnej zodpovednosti 
a vnútornej slobody v zmys-
luplných názoroch na svet 
a spokojný život v ňom. Že-
lám nám všetkým v tejto 
spoločnej práci porozume-
nie, vzájomnú úctu, veľa elá-
nu a síl do nového školské-
ho roku.

V školskom roku 2013 
– 2014 našu školu navšte-
vuje 632 žiakov. Sú zarade-
ní do 30 tried. Na ročníkoch 
1. –  4. máme 14 tried, na 
ročníkoch 5. –  9. máme 16 
tried. Tri triedy sú umiestne-
né v hornej základnej škole, 
sú to triedy 1. C, 2. D a 3. D. 
V materskej škole MŠ I má-
me zriadené 2 triedy, v MŠ II 
6 tried. V prevádzke je škol-
ský klub detí, školská jedá-
leň v Gaceli aj v hornej čas-
ti obce, bufet, športová hala.

Voľný čas môžu deti trá-
viť v záujmových útvaroch, 
ktorých zoznam je na web 
stránke školy (www.zsrab
ca.edupage.sk). Činnosť 
záujmových útvarov fungu-
je cez vzdelávacie poukazy, 
ktoré cez deti doručíme ro-
dičom na podpis domov.

V minulom školskom ro-
ku sme zápasili s nedostat-
kom priestorov v MŠ I v hor-
nej časti obce. Nedokázali 
sme uspokojiť všetkých ro-
dičov a umiestniť ich die-
ťa do škôlky. Mali sme zá-
porné stanovisko z kontroly 
štátneho zdravotného dozo-
ru v Materskej škole, Kostol-

ná 855, Rabča. Pracovníčky 
Regionálneho úradu verej-
ného zdravotníctva v Dol-
nom Kubíne zistili nedos-
tatky, ktoré sme povinní od-
strániť.

Z tohto dôvodu ZŠ s MŠ 
požiadala Obec Rabču 
o schválenie výstavby prí-
stavby hornej základnej 
školy na Kostolnej ulici, na-

Aj v minulom 
školskom roku sa 
náš školský časopis 
Rabconek zapojil 
už do 10. ročníka 
regionálnej súťaže 
školských časopisov 
zo Slovenska 
a Poľska.

Rabconek opäť 
bodoval a skončil 
druhý.

Okrem školských ča-
sopisov z Oravy sa do sú-
ťaže mohli zapojiť aj ča-
sopisy z Liptova, Tur-
ca a Poľska. Rok čo rok 
sa do súťaže zapája viac 
časopisov, ktoré súťažia 
v troch kategóriách.

1. kategória – časo-
pisy žiakov 1. a 2. stupňa 
ZŠ – zúčastnilo sa 17 ča-
sopisov.

Umiestnenie: 1. Ús

mev – CZŠ sv. apošto
la Pavla Sihelné, 2. Rab-
conek – ZŠ s MŠ Rabča, 
3. Zvonček – Súkrom-
ná ZŠ Bell Amos Martin. 
Čestné uznanie: Mladé le-
tá – ZŠ Martina Kukučí-
na D. Kubín, Vitanovček  
– ZŠ s MŠ Vitanová. Ce
na redakcie MY Oravské 
noviny: Do pohody – ZŠ 
s MŠ Jána Vojtaššáka Zá-
kamenné.

2. kategória – časopi-
sy žiakov 1. – 4. ročníka ZŠ 
– zúčastnilo sa 5 časopi-
sov. Umiestnenie: 1. Lo-
mítko – ZŠ s MŠ Lomná, 
2. Kleksik – Szkola Pod-
stawowa Nr 1 v Sierkierc-
zynie. 

3. kategória – e-časo-
pisy – zúčastnilo sa 6 ča-
sopisov. 

Umiestnenie: 1. No-
vinky pod nosom – Evan-

jelická spojená škola Mar-
tin. Čestné uznanie: Las-
tovička – ZŠ s MŠ Hrad-
ná Liptovský Hrádok. Ce
na Katedry žurnalistiky 
FF KU v Ružomberku: 
Plusk – Szkola Podstawo-
wa v Nowym Rybiu (PR).

Súťaž každoročne vy-
hlasuje Oravská knižnica 
Antona Habovštiaka v spo-
lupráci s mediálnymi par-
tnermi: Petit Press, a. s. – 
MY – Oravské noviny, MY 
– Liptovské noviny, MY – 
Turčianske noviny. Časopi-
sy hodnotila odborná poro-
ta v zložení: Ing. Lýdia Voj-
taššáková – šéfredaktor-
ka týždenníka MY Orav-
ské noviny, Mgr. Vladimír 
Buzna, PhD. – pedagóg na 
Katedre žurnalistiky a ho-
vorca Katolíckej univerzity 
v Ružomberku, Juraj Lukáč 
– polygraf, grafik.

RABCONEK DRUHÝ

– red

Ing. Anna Kornhauserová, 
riaditeľka ZŠ s MŠv Rabči

koľko tento dlhoročný prob-
lém nie je možné riešiť re-
konštrukčnými prácami.

Prístavbou dosiahneme 
rozšírenie sociálnych za-
riadení a zvýšime kapacitu 
priestorov, v ktorých prebie-
ha výučba detí.

Na záver chcem vyslo-
viť poďakovanie poslancom 

obecného zastupiteľstva, 
starostovi obce a tiež páno-
vi farárovi za podporu pri 
vyriešení problému v hor-
nej základnej škole. Veľmi 
sa teším, že v takom krás-
nom prostredí, kde je kostol, 
kde sa stavia, konečne dáme 
do poriadku budovu, kto-
rá nutne potrebuje obnovu 
a prispeje k osobitosti tohto 
prostredia.

1927 Projekt prízemia hornej Rímskokatolíckej ľudovej školy



3. 11. 201320 | Rabčiansky CHÝRNIK č. 3 /2013 
www.rabca.sk | e-mail chyrnik@rabca.sk

voľný čas deti / zaujímavosť

NA BICYKLI OKOLO CELÉHO SLOVENSKA 
CEZ KAŽDÚ OBEC

Obec Rabča na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva obce Rabča z riadneho zasadnutia zo dňa 30. novembra 2012 č. uzn. 7/2012, 
písm. B) ods. 11 schválilo, aby obec Rabča podala žiadosť o zaradenie do sietí školských zariadení CVČ aj v našej obci. Ministerstvo 
školstva, vedy, výskumu a športu SR v Bratislave č. rozhodnutia: 2013 – 291/644:1 – 923 rozhodlo o tomto zaradení a od 1. septembra 
2013 máme v našej obci zriadené centrum pod názvom: „Centrum voľného času, Hlavná 426, Rabča“.

CENTRUM VOĽNÉHO ČASU UŽ AJ V RABČI

rok 2013/2014 na zákla-
de Všeobecne záväzné-
ho nariadenia obce Rab-
ča č. 4/2013/VZN o určení 
výšky dotácie na prevádz-
ku a mzdy na žiaka a dieťa 
škôl a školských zariadení. 
CVČ je financované z po-
dielových daní v prepočte 
na počet detí od 5 do 15 ro-
kov daného roku. 

Centrum vykonáva tieto 
pravidelné aktivity: 
florbal, futbal (2. – 3. roč-
ník, 4. – 5. ročník, 6. – 7. 
ročník), stolný tenis, ha-
sičský, mladí skauti, Gura-
lecki, mažoretky (mladšie 
a staršie), divadelný, spe-
vácky a hudobný, ktoré ve-
die 15 externých vedúcich  
a nepravidelné aktivity: 
návšteva plavárne, lyžiar-
sky výcvik, Deň plný prek-
vapení, Sv. Mikuláš, Deň 
detí, Vianočná akadémia, 

Deň matiek, Marec mesiac 
knihy, Rabčiansky okruh, 
Školská akadémia, Slávik, 
Deň tanca, snehové bytos-
ti, Dni boja proti drogám, 
rôzne športové súťaže – 
okresné, krajské. Obec je 
novým prínosným aktivi-
tám v obci stále otvorené. 

Deti, ktoré sú prihláse-
né do CVČ na jednorazo-
vé aktivity, budú mať tie-
to aktivity hradené z obce; 
na tých, ktorí sa neprihlá-
sili, budú musieť doplácať 
rodičia. 

Obec v blízkej budúcnosti 
zriadi web stránku centra, 
kde bude prehľad všetkých 
jeho aktivít. Celkový počet 
záujmových útvarov je 17.

V prípade akýchkoľvek 
zmien v konaní záujmové-
ho útvaru sú deti informo-
vané školským rozhlasom.

ZOZNAM ZÁUJMOVÝCH ÚTVAROV V CVČ RABČA
Florbalový, streda: 18.00 – 19.30, športová hala, Školská 1166,  
Rabča, Peter Adamčík; 
Florbalový, utorok: 15.00 – 16.30,  športová hala, Martin Adamčík;
Futbalový, pondelok: 15.00 – 16.30, Miroslav Kovalíček; 
Futbalový, utorok: 16.30 – 18.00, športová hala, Jozef Havlíček; 
Futbalový, streda: 15.00 – 16.30, športová hala, Ferdinad Polaček;
Futbalový, piatok: 19.00 – 20.00, športová hala, Ing. Pavol Boldovjak;
Stolný tenis, piatok: 15.00 – 16.30, športová hala, Rabča, Ondrej Pindjak;
Mladí skauti, utorok: 13.00 – 14.30, priestory Obecnej hasičskej  
stanice, Ing. Daniela Tekeľová; 
Mladí skauti, streda: 13.00 – 14.30, priestory Obecnej hasičskej sta-
nice, Ing. Daniela Tekeľová; 
Divadelný, pondelok: 13.00 – 14.30, kultúrny dom, Jozef Oselský; 
Hasičský, piatok: 14.30 – 16.00, priestory Obecnej hasičskej stanice, 
Katarína Kosmeľová; 
Hudobný, piatok: 16.30 – 18.30, priestory v MOP pri kostole, Vladi-
mír Grižák; 
Spevácky, štvrtok: 18.00 – 19.30, priestory v MOP pri kostole,  
Vladimír Grižák; 
Guralecki, streda: 15.00 – 16.30, ZŠ s MŠ Kostolná 855, Rabča učeb-
ňa č.1, Ľudmila Ptačinová; 
Guralecki, streda: 15.00 – 16.30, ZŠ s MŠ Kostolná 855, Rabča,  
učebňa č.1, Mgr. Anna Vorčáková;
Mažoretky, utorok: 15.00 – 16.30, kultúrny dom, Mária Somsedíková;
Mažoretky, piatok: 14.30 – 16.00, kultúrny dom, Mária Lubasová.

CVČ od tohto dátumu za-
čalo fungovať. Riaditeľom 
centra je dočasne poverený 
do doby ukončenia výbe-
rového konania p. Dušan 
Ratica, starosta obce Rab-
ča, uznesením č. 5/2013 
z 31. mája 2013 z riad-
neho zasadnutia Obec-
ného zastupiteľstva ob-
ce Rabča, ktorý túto fun-
kciu vykonáva bezplatne.  
V CVČ sú od 1. októb-
ra 2013 dané do činnos-
ti krúžky, ktoré deti už 
navštevujú. Do centra je 
t. č. prihlásených 610 de-
tí od 5 do 15 rokov. Obec-
né zastupiteľstvo neschvá-
lilo poplatok za návšte-
vu týchto krúžkov, to zna-
mená, že je bezplatné a pl-
ne hradené z rozpočtu ob-
ce. Z obce Rabča sa na 
jedno dieťa prihlásené do 
CVČ v Rabči prispieva su-
mou 7,50 €/mesiac/na šk. – OcÚ
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aktivity veriacich

Na bojisku o zdravú 
kultúru života sa me-
dzi 80 tisícami Slová-
kov našli aj naši oby-
vatelia z Rabče, a teda 
nebolo ich málo. Ne-
stačil nám jeden auto-
bus. V Námestove mu-
seli niektorí prestúpiť 
do iných autobusov. 
Osadenstvo bolo veľ-
mi pestré, od dvojroč-
ných až po najstarších 
s úctyhodným vekom. 

Atmosféra bola výbor-
ná: spievalo sa, rozpráva-
li sa vtipy, cestujúci sa te-
šili a zabávali. Vďaka tomu 
cesta, ktorá trvala niekoľko 
hodín, ubehla veľmi rých-
lo. Okrem autobusu mnoho 
Rabčanov cestovalo auta-
mi. Väčšina účastníkov po-
chodu do Košíc prišla v ne-
deľu, no niektorí tam priš-
li o deň skôr a zúčastnili sa 
aj sprievodného programu.

Misiou Národného po-
chodu za život je na ce-
loslovenskej úrovni a ve-
rejným spôsobom vyjad-
riť túžbu po spoločen-
skej zmene, ktorá by sa 
prejavila v ochrane života 
každého človeka od poča-
tia po prirodzenú smrť vo 
všetkých oblastiach života. 
Rovnako by mala byť chrá-
nená a podporovaná rodina 

založená manželstvom mu-
ža a ženy, pretože v rodine 
sa vytvárajú ideálne pod-
mienky na vznik a rozvoj ži-
vota každého človeka. 

Už od 14. do 22. sep-
tembra sa každý deň kona-
li modlitby za Národný po-
chod vo farnostiach po ce-
lom Slovensku, samozrej-
me aj v našej. Od 16. sep-
tembra sa realizovali aj 
ďalšie akcie ako pro-life re-
ťaz, oblapenie Ústavného 
súdu, modlitby pred budo-
vami, na ktorých sa vyko-
návajú potraty, čítanie en-
cykliky Evangelium vitae 
a akcia kilo na pomoc mat-
kám v núdzi. 

V sobotu, kedy sme aj 
my mladí prišli do Košíc, 
sa realizovali rôzne works-
hopy, ktoré viedli odborní-
ci na dané témy. Celkový 
počet workshopov bol 29, 
takže každý si mal z čoho 
vyberať. 

Ďalším programom bo-
la spoločná sv. omša, kto-
rú celebroval Mons. Stani-
slav Zvolenský, bratislav-
ský arcibiskup, nasledoval 
koncert pre nenarodených 
(Kerygma, Milenky band, 
eSPé) a celonočné modlit-
bové bdenie pred Eucha-
ristiou.

My sme si do programu 
ešte pripojili nočnú pre-

hliadku mesta, ktorú nám 
pripravila naša rodáč-
ka študujúca v Košiciach. 
Ukázala nám pekné mies-
ta a zaujímavé budovy, po-
rozprávala históriu o Koši-
ciach a predstavila nám aj 
chrám sv. Alžbety, ktorý je 
naozaj nádherný. Kvôli re-
konštrukcii sme si ho ne-
mohli pozrieť celý, ale na 
jeho kráse a veľkoleposti to 
neubralo. 

V nedeľu sa pútnici zo 
Spišskej diecézy stretli na 
sv. omši, ktorú celebroval 
Mons. Štefan Sečka v kos-
tole. sv. Rodiny. Pre pút-
nikov bolo prichystané aj 
občerstvenie. Poobede na 
námestí  začínal koncert 
Komajoty. Po ich koncerte 

sa nám z pódia prihovárali 
známi hostia. Hovorili svo-
je svedectvá a skúsenosti. 

Samotný pochod mal 
menšie oneskorenie, pre-
tože zorganizovať 80-tisíc 
ľudí je trošku náročné, ale 
zvládli to na výbornú. Ľu-
dia v pochode držali rôz-
ne transparenty, spievali, 
niekde tancovali. V pocho-
de bola príjemná atmos-
féra.  Trasa dlhá 2,7 km sa 
prešla asi za 1 hodinu, ale 
samotný pochod trval dlh-
šie. Napriek tomu, že v Ko-
šiciach bolo také kvantum 
ľudí, nevznikli žiadne veľ-
ké problémy, ľudia boli dis-
ciplinovaní a to o niečom 
o nás svedčí.

A čím bol ešte Národný 

PREČO MALO PRE MŇA ZMYSEL ZAPOJIŤ 
SA DO NÁRODNÉHO POCHODU ZA ŽIVOT

pochod zaujímavý? Usku-
točnili sa tam dva rekordy. 
Prvý bol, že v nedeľu v Ko-
šiciach celebrovalo sv. om-
še až 16 biskupov, čo v his-
tórii mesta nemá obdobu. 
Druhý rekord bol 500 met-
rov dlhý transparent, kto-
rý sa zapíše do Slovenskej 
knihy rekordov. Na trans-
parente, ktorý je z plátna, 
je prepísaná celá encykli-
ka Evangelium vitae od Já-
na Pavla II.

Tento pochod bol v his-
tórii Slovenskej republiky 
doteraz najväčším. Nedaj-
me sa teda odradiť média-
mi, ktoré sa snažia vytvo-
riť dojem, že pochod nemá 
zmysel, lebo má veľmi veľ-
ký zmysel a aj silu.  Danka

RABČANIA NA NÁRODNOM POCHODE 
ZA ŽIVOT

V Európskom mes-
te kultúry sa bojovalo 
za kultúru života. Dňa 
22. septembra sa ľu-
dia zo všetkých kútov 
Slovenska stretli v Ko-
šiciach aby dali naja-
vo nesúhlas s tým, že 
náš štát potláča a šlia-
pe po identite mat-
ky, otca a rodiny. 

Naša vláda chcela pri-
jať zákon o menšinových 
právach osôb LGBTI, ro-
dovú rovnosť a mnohé iné, 
ktoré sa ukrývajú pod náz-
vom Stratégie o ľudských 
právach. Ono to neznie až 

Pokračovanie na str. 23
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aktivity kresťanskej mládeže

Poďme hrou chváliť Bo
ha alebo: skáčme, bežme, 
len nehrešme.

To sú mottá podujatia, 
ktoré sa v Rabči koná už 
16-ty krát. Áno, deň pl-
ný prekvapení má už 16- 
ročnú tradíciu. Prvýkrát 
ju zorganizovali mladí 
z Rabče. Títo ľudia už ma-
jú vlastné rodiny a ich de-
ti sú účastníkmi dňa plné-
ho prekvapení a možnože 
ani netušia, že práve ich 
rodičia stáli pri zrode tejto 
krásnej akcie. Za to Vám 
patrí veľká vďaka, pretože 
ste rozbehli kolotoč, kto-
rí vydržal až doteraz a dú-
fam, že ešte dlho vydrží. 

DEŇ PLNÝ PREKVAPENÍ

Deň plný prekvapení sa 
stal každoročnou súčas-
ťou letného programu pre 
deti, mládež a rodiny.

Tento rok sa deň pl-
ný prekvapení uskutočnil 
v nedeľu 7. 7. 2013. Poča-

sie bolo veľmi pekné, aj keď 
to tak ráno nevyzeralo. Do 
organizovania sa zapojilo 
viac ako 50 mladých, kto-
rí venovali svoj voľný čas 
a nie len ten. Hlavný orga-
nizátori museli zabezpečiť 
sponzorov, priestory, ľu-
dí a mnoho iných vecí. Od 
sponzorov sa vyzbierali pe-
niaze a vecné ceny, za čo 
úprimné ďakujeme všet-
kým podnikateľom, fir-

nančné prostriedky sa vy-
užili na nákup cien pre deti.

Začiatok akcie Dňa pl-
ného prekvapení bol pri 
detskej svätej omši o 9 15. 
Pán kaplán na kázni ho-
voril o krste. Taktiež zdô-
razňoval, že každý pokrs-
tený človek, nie len kňazi, 
majú povinnosť ohlaso-
vať Krista. Ďalšia časť sa 
odohrala v školskom par-
ku pri našom novom ná-
mestí, v ktorom mali ani-
mátori pre deti priprave-
né súťaže od výmyslu sve-
ta. Boli tam súťaže, ako 
skákanie vo vreci, kohútie 
zápasy, deti museli vybe-
rať kamienok z nádoby pl-
nej vody a veľa iných súťa-
ží. Deti boli veľmi šikovné 
a všetko zvládli ľavou za-
dnou. Počas priebehu ak-
cie bol pre deti pripravený 
zábavný program v podo-
be tanca a scénky. Po ab-
solvovaní súťaže dosta-
li žetóny, za ktoré si moh-
li kúpiť v bufete sladkosti, 
perá, pastelky, omaľovan-
ky,  plyšové hračky a mno-
hé iné zaujímavé ceny. Kto 
bol už unavený, mohol 
sa ísť napiť a najesť. Na 
občerstvenie sme podáva-
li párky, chlieb, horčicu, či 
kečup. Samozrejme, pod-

ľa vašej chuti. Sponzorom 
občerstvenia bola obec 
Rabča, začo taktiež  veľmi 
pekne ďakujeme.

Verím, že všetka náma-
ha a čas venovaný organi-
zácii dňa plného prekva-
pení sa vyplatil.  Úprimne 
dúfam, že sa vám táto ak-
cia páčila a o rok nás zno-
va podporíte, či už finan-
čne, alebo svojou účas-
ťou. Vďaka všetkým spon-
zorom, skvelým animá-
torom a hlavnému orga-
nizačnému tímu. V nepo-
slednom rade aj Tomu Ho-
re, ktorý na nás dával po-
zor a nikomu sa nič váž-
ne nestalo. Vďaka týmto 
všetkým si môžeme pove-
dať: ,,16. ročník Dňa pl-
ného prekvapení je úspeš-
ne za nami a o rok sa opäť 
na vás všetkých tešíme.“ 
VIAC foto: www.rabca.sk

Danka

mám, farnosti a dobrodin-
com, ktorí podporili túto 
peknú akciu. Bez vašej fi-
nančnej podpory by to ne-
šlo. Tí, ktorí nás nepodpo-
rili, nás majú možnosť pod-
poriť o rok. Vyzbierané fi-
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18. 8. 2013 PÚŤ NA ZELNÚ Z RABČE OD KOSTOLA NA KALVÁRIU 
V BOBROVE. Sprievod spievajúcich veriacich Mariánske piesne v krásnu 
sviatočnú nedeľu za rána s Rabčou v pozadí. e-foto v. briš

Tak, ako každý rok, 
aj tento  sa zmm-
áci z Oravy stretli na 
tábore v Habovke.

ZMM-ácky tábor, kde 
sa stretávajú deti a mládež 
z mariánskeho združenia, 
má už dlhu tradíciu. Boli 
tu deti z Pribiša, Oravské-
ho Podzámku, Habovky, 
Suchej Hory, Lokce, z Kli-
na a Rabče. Z našej obce 

sa na ňom zúčastnilo osem 
dievčat. 

Témou tohtoročného 
tábora bol Cyril a Metod 
a misie. Cieľom bolo, aby 
sa deti oboznámili s tým, 
čo to znamená byť misi-
onárom, čo je pre to po-
trebné, ale zároveň sa aj 
zabavili a niečo nové na-
učili. 

Tábor bol rozdelený na 
dva turnusy, pre mladších 

Mariánska mládež sa stretla v Habovke

a pre starších. Každý deň 
deti spoznávali jeden kon-
tinent. Večer ich čakal kvíz 
aby mohli preukázať svoje 
znalosti a to, čo si zapamä-
tali. Deti dostávali body vo 
forme počtu nových veria-
cich, ktorých sa im podarilo 
získať pre katolícku cirkev. 

Samozrejme, že nechý-
bal šialený budíček, roz-
cvičky, balónová vojna, 
indiánska palička, ope-
kačka, sv. omša v príro-
de, nočná hra  a veľmi ve-
ľa iných pre deti lákavých 
hier a aktivít pre povzbu-
denie tela i duše. 

Na záver sa chcem po-
ďakovať skvelým animá-
torom, pani kuchárkam, 
pátrom a všetkým skve-
lým ľuďom, ktorí na nás 
mysleli. 

Za Vašu dobročinnú 
prácu nech Vás dobrý Pán 
Boh požehnáva. Danka

tak zle. Práve naopak, slo-
vá rodová rovnosť, menši-
nové práva, sloboda. Sú to 
slová, ktoré sa dobre po-
čúvajú, ale čo sa za nimi 
skrýva? Napríklad taká ro-
dová rovnosť. Už nebude-
me môcť dať na WC ale-
bo sprchy označenie dá-
my alebo páni. Pribudne 
tam aj ďalšie a to ,,tí rodo-
vo rovní“. Čiže na dámske 
WC a sprchy, kde môže byť 
aj Vaša dcéra, môže prísť 
akýkoľvek pán a pozerať 
sa a opačne na pánskych 
toaletách a sprchách, kde 
tiež môže byť Váš syn, mô-

že prísť akákoľvek žena 
a tiež sa pozerať, pretože 
bude mať na to právo. To 
právo má všade. V školách, 
v reštauráciách, verejných 
toaletách… . Príde Vám to 
zvrátené, mne teda áno. 
Dospelí sa ako tak ubrá-
nia, ale čo naše deti? Ja ich 
ešte teda nemám, ale už te-
raz sa bojím toho, čo by to 
mohlo spôsobiť. 

Gender ideológia. 
Dajú tomu divný názov. 
Väčšina nevie, o čo ide. Veď 
odkiaľ by sme to aj mali ve-
dieť, tak všetci sklopíme 
hlavu a mlčky to prijme-

me, ale čo potom?  Už ne-
zaznie veta: „Narodil sa mi 
syn/dcéra.“  Na to sa Vás 
opýtajú, odkiaľ máte prá-
vo určovať Vášmu dieťaťu 
pohlavie, ono sa musí sa-
mo rozhodnúť! Je to divné? 
Divné je slabé slovo. Toto 
je len kvapka v mori z tých 

mnohých zvráteností, kto-
ré mali byť dané na schvá-
lenie do parlamentu 4. sep-
tembra. O ktorých sa mlča-
lo a neviedli sa žiadne dis-
kusie. No našťastie, keď sa 
to dostalo na svetlo verej-
nosti, kompetentní sa spo-
jili a vyvíjali tlak na zru-

šenie. To sa im nepodari-
lo, ale dosiahli odloženie 
o prerokovaní týchto práv 
o rok. Jedna z iniciácií proti 
týmto zákonom bol aj Ná-
rodný pochod za život. A to 
je jeden z mnohých dôvo-
dov, prečo som aj ja bola na 
pochode za život.

Dokončenie zo str. 21

PREČO MALO PRE MŇA ZMYSEL ZAPOJIŤ 
SA DO NÁRODNÉHO POCHODU ZA ŽIVOT

Danka
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„Celý Egypt on zachránil. 
Faraóna starosti zbavil. 
Sedem rokov tvrdo praco-
val, ale otec stále mu chý-
bal.“

Hádajte, o kom je tých-
to pár viet? Hm, ak ste há-
dali, že je to o Jozefovi zo 
Starého zákona, uhádli 
ste! Možno Vám to poveda-
lo Vaše dieťa, ktoré bolo na 
tohtoročnom tábore, ktorý 
organizovali a spolufinan-
covali Žilinský samospráv-
ny kraj, obec Rabča, deti 
a na organizácii sa podieľa-
li aj Mladí z Rabče. Možno 
tam Váš syn, či dcéra nebo-
li a prišli o nezabudnuteľ-
né zážitky z tábora na cha-
te Pilsko v Oravskom Vese-
lom.

A keďže už viete, že tá-
to „básnička“ je o Jozefo-
vi, treba doplniť, že to nie je 
básnička, ale refrén z úžas-
nej táborovej hymny (kto-
rú zložil Dávid Brišák, za 
čo mu ďakujeme). Nie-
len hymna, ale celý tábor 

sa niesol v duchu Jozefov-
ho života. Tak napríklad, 
deti boli rozdelení do sku-
piniek, ktoré sa volali ako 
bratia Jozefa: Ruben, Jú-
da, Isachar, Simeon, Lévi 
a Dan.

Postupne, od začiatku 
až do konca tábora, sme sa 
snažili deťom priblížiť Jo-
zefov život. Či už prostred-
níctvom scénok, alebo rôz-
nych iných aktivít. Na za-
čiatku tábora si každá sku-
pinka vytvárala svoju tuni-
ku, ktorú Jozef dostal od 
svojho otca Jakuba. Výstup 
na Piľsko predstavoval ces-
tu do Egypta, kde Joze-
fa predali jeho bratia. Jo-
zef vykladal faraónov sen, 
a tak aj deti mali vymyslieť 
scénku, ako by ho vyloži-
li. Pri týchto scénkach sme 
zažili veľa srandy, niektoré 
deti sú naozaj kreatívne. 

Na začiatku tábora sa 
deti previezli loďou na Sla-
nický ostrov umenia. Kaž-
dý deň sme mali svätú om-
šu, nechýbala opekač-
ka. Tábor bol plný zaují-

mavého a pestrého prog-
ramu, deti sa bláznili, sa-
mozrejme, že nechýbala 
ani nočná hra. Každé die-
ťa si mohlo vyskúšať svoju 
odvahu a prekonať strach 
z tmy. V posledný deň bo-
la pre deti pripravená če-
rešnička tábora. Keďže de-
ti milujú vodu a šantenie sa 
v nej, boli sme na kúpalis-
ku v Aquarelax v Dolnom 
Kubíne.

„Nikdy nezabúdajte, že 
deti sa dopúšťajú chýb skôr 
zo živosti, ako zo zlomyseľ-
nosti, skôr preto, že sú po-
nechané na seba, a nie zo 
zloby. Treba sa o ne sta-
rať, byť nebadane stále me-
dzi nimi pozorne prítomný, 
hrať sa s nimi a znášať ich 
lomozenie i ťažkosti, ktoré 
spôsobujú.“

 (Don Bosco)

...preto sme sa snaži-
li vymyslieť našim deťom 
zaujímavý program, zmys-
luplné trávenie voľného ča-
su. Všetci dúfame, že sa 
nám to podarilo a deťom 
sa na tábore páčilo. Všet-
ci sme to prežili bez ujmy 
na zdraví, aj keď animáto-

TÁBOR 2013

ri mali niekedy namále. 64 
detí je 64 detí. :D

Ďakujeme obci Rab-
ča, animátorom, pánovi 
kaplánovi a bohoslovcovi 
Lukášovi a všetkým, ktorí 
sa akýmkoľvek spôsobom 

pričinili, aby tento tábor 
vznikol, a osobitne tetám 
kuchárkam, jedlo bolo vy-
nikajúce!

Už teraz sa tešíme na 
Tábor 2014.

Mladí z Rabče

Hymna
Zázračné dieťa Jozef ním bol,

matka Ráchel, otec Jakub, 10 bratov.
10 bratov Jozefa radi nemali,

za chrbtom ho neustále ohovárali.
 

Jedného dňa napoludnie chceli ho zabiť,
Ruben skríkol: „je to náš brat“, chcel ho zachrániť.

Predali ho do Egypta, zbavili sa ho,
s Pánom Bohom v svojom srdci stal sa on snárom.

Ref 1: Celý Egypt on zachránil,
faraóna starosti zbavil.

Sedem rokov tvrdo pracoval,
ale otec stále mu chýbal. 

10 ľudí do Egypta prišlo na jedlo,
Jozef spoznal svojich bratov, prišlo mu ľúto.
Ihneď skúškam podrobil ich a on pochopil,

že svoj čin oľutovali, spoznať sa dal im.

Ref2: Do Egypta prišli za ním,
otec Jakub aj Benjamín.

Sedem rokov na otca spomínal, 
teraz sa s ním konečne objímal.
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A je to tu! 
Koniec prázdnin, 

oddychu, výletov, 
opekačiek, táborov 
a mnohých iných 
podujatí, ktoré nám 
spríjemnili leto.

to krásne miesto.  A to že je 
ten vodopád naozaj krás-
ny, Vám potvrdí každý, kto 
tam s nami v pondelok bol. 
Okrem krásneho vodopá-
du sme sa mohli aj vyšan-
tiť v aquqparku v Dolnom 
Kubíne. Trošku sme si za-
plávali, vyskúšali toboga-
ny a rôzne vírivky. Po túre 
k vodopádu bolo kúpanie 
príjemným oddychom. 

UTOROK – hry pri 
pinpoške
Každého z nás čaká v bu-
dúcnosti výber povolania. 
Preto sme pri pinpoške vy-
mysleli hru remeselníci. 
Vytvorili sme rôzne stano-
vištia s daným povolaním. 
Pri každom z nich deti pl-
nili nejakú úlohu. Deti sa 
zabávali, smiali: bolo pros-
te super! Po súťažiach ich 
čakalo chutné občerstve-
nie – hranolky s kečupom. 
Na záver sme sa všetci hra-
li spoločné hry.  Vďaka ši-
kovným a kreatívnym ani-
mátorom deti prežili ďalší 
krásny deň týždňa plného 
prekvapení. 

STREDA – kúpanie 
v Bešeňovej
Na tretí deň TPP sme si vy-
razili užívať celodenné kú-
panie na kúpalisko v Beše-
ňovej.  Všetci už nedočka-
vo čakali na zastávkach, 
až kým nenasadli do au-
tobusu. Pri vstupe na kú-
palisko oči všetkých detí 
šťastne zažiarili. Prezliekli 
sme sa do plaviek  a už len 
šup do vody. Aj napriek nie 
moc peknému počasiu si 
deti užívali vonkajšie bazé-
ny, v ktorých bola príjemne 
teplá voda. Okrem kúpa-
nia v bazénoch si naši mla-
dí zasúťažili rôznych súťa-
žiach, ktoré boli priprave-
né pre všetky deti. O pol 
druhej sme si dali malé 
stretnutie, urobili zopár 
spoločných fotiek a vráti-
li sme sa späť do teplej vo-
dy. Času na kúpanie a všet-
ky hry bolo až-až. A keďže 
všetkého veľa škodí, o pol 
piatej sa začalo pomaly vy-
liezať z vody. Domov sme 
sa vrátili dosť unavení, ale 
plní skvelých zážitkov. 

ŠTVRTOK – Najsevernej
ší bod Slovenska
Najsevernejší bod na Slo-
vensku sa nachádza v po-

hraničnom katastri  ob-
ce Oravská Polhora na vr-
chu Beskydok s nadmor-
skou výškou 1 168 m n. m. 
My, mladí z Rabče, sme sa 
rozhodli, že sa tam pôjde-
me pozrieť. Oplatilo sa. 
Autobus nás zaviezol do 
Oravskej Polhory a ďalej sa 
kráčalo po vlastných. Po-
čas cesty sme sa hrali, roz-
právali vtipy a hádanky. 
Pri dosiahnutí cieľa sme sa 
občerstvili, obzreli si krás-
nu prírodu a pomaličky sa 
vracali späť. Bol to pekne 
strávený čas v kruhu no-
vých priateľov.

PIATOK – výlet do Poľska
Čerešničkou na torte bol 
výlet do poľského Inwaldu. 
Mestečko preplnené rôz-
nymi parkami, ku ktorým 

samozrejme nesmie chý-
bať Park Miniatúr (Park 
Maržeň). Na pár metroch 
zeme môžete nájsť Eiffe-
lovu vežu, Sochu Slobody, 
Big Ben, Makču – Pikču, 
Hagiu Sofiu, prechádzať 
sa po Námestí sv. Petra, 
ba dokonca aj osviežiť sa 
v Benátkach. Taktiež urči-
tá časť je tu venovaná špe-
cifickým pamiatkam Poľ-
ska – Krakow, Wawel, Bal-
tické more, …Deti a poda-
ktorí dospelí, ktorí sa chce-
li vrátiť do detských čias, 
mohli vyskúšať rôzne ko-
lotoče, Simulátor, 5D ki-
no, strašidelnú výpravu, 
cesta labyrintom… Klin-
com tohto programu bo-
la prehliadka starých ľu-
dových remesiel a predsta-
venie zábavného Dráčika, 
ktorý dokonca chrlil oheň. 
Veríme, že sa to deťom pá-

pani Kvasničákovej a všet-
kým deťom a mladým, ktorí 
sa svojou účasťou zapojili do 
tejto akcie. Vďaka Vám na-
dobúda týždeň plný prekva-
pení zmysel, pretože spoz-
návate Slovensko, nových 
ľudí, získavate priateľstvá, 
a o to tu ide.

Mladí z RabčeAko krajšie môžeme 
ukončiť tento dvojmesač-
ný veget, než zapojiť sa do 
Týždňa plného prekvapení 
(TPP)? Kto tak urobil, urči-
te neoľutoval. Táto akcia sa 
realizuje každoročne. Je to 
vždy posledný prázdnino-
vý týždeň. Od pondelka do 
piatku  deti a mládež mô-
žu  lepšie spoznať svojich ro-
vesníkov, s ktorými sa ma-
li možnosť zapojiť aj do toh-
toročného TPP. Tento rok 
bol pripravený naozaj bo-
hatý program. Rabčianski 
mladí navštívili nové miesta, 
spoznali niektoré krásy náš-
ho rodného Slovenska, po-
zreli sa aj do susedného Poľ-
ska. V pondelok bol pripra-
vený výlet k Šútovskému vo-
dopádu a aquapark D. Ku-
bín, v utorok hry pri pinpoš-
ke, v stredu sme sa člapka-
li v Bešeňovej, štvrtok sa iš-
lo k najsevernejšiemu mies-
tu Slovenska a v piatok výlet 
do Inwaldu. 

PONDELOK – Šútovský 
vodopád a kúpanie v aqu
aparku
Týždeň plný prekvapení 
odštartoval výlet ku Šú-
tovskému vodopádu. Ve-
deli ste o tom, že Šútov-
ský vodopád sa nachádza 
vo výške 830 m n.m. v Kri-
vánskej Malej Fatre, že je  
to najvyšší vodopád v Ma-
lej Fatre má celkovú výš-
ku 38 metrov, a že priamo 
nad vodopádom má po-
tok šírku 2,5 metra? Mož-
no aj Vás tieto informá-
cie povzbudia navštíviť to-

čilo a že ukážu aj 
ostatým roves-
níkom, ako mô-
žu stráviť krás-
ne dni aj bez vy-
sedávania za po-
čítačom.

Za zorganizo-
vanie TPP veľmi 
pekne ďakujem 
šikovným animá-
torom z Rabče, 

TÝŽDEŇ PLNÝ PREKVAPENÍ
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ODPOČINUTIE 
VEČNÉ  
DAJ IM, PANE …
Ignác Korman
* 18. 3.1937, † 25. 7. 
2013;
Johana Djubeková
* 4. 9. 1931, † 9. 8. 
2013;
Ján Svetlák
* 30. 6. 2013, † 13. 8. 
2013;
Žofia Martinkovičová
* 13. 5. 1953, † 18. 8. 
2013;
Štefan Noga
* 10. 12.1929, † 13. 9. 
2013.

Matej Mišinec, Sofia Ben-
cúrová, Slavomíra Zbo-
roňová, Klára Šubjako-
vá, Marek Randjak, Fi-
lip Vorčák, Marcel Mik-
lušák, Gabriela Žiláková, 
Daniel Žilák, Andrej Juri-
nec, Eliáš Kršák, Timotej 
Košút, Marianna Bartkov-
jáková, Alex Varmus, Ema 
Pitáková, Ema Adamčíko-
vá, Jozef Vonšák, Viliam 
Vrábel, Pavol Kocúr, Nina 
Cigaňáková, Jaroslava Sik-
sová, Ema Garajová, Niko-
la Mačincová, Martin Bar-
naš, Dorota Kohutiaro-
vá, Simon Domiňák, Da-
libor Ratičák, Ema Šurin-
číková, Marián Nevedel, 

VITAJTE MEDZI 
NAMI – narodení

†

kultúra / spoločenská rubrika / šport

Dňa 8. 9 2013  sa 
v Rabči uskutoč-
nil Florbalový turnaj 
pod holým nebom. 

Hralo sa na umelej trá-
ve v školskom areáli.  Tur-
naj to bol skvelý, čo potvr-
dila dobrá nálada, kvalitný 
florbal a krásne počasie. 

Ako už v Rabči býva 
zvykom, opäť vyhrala par-
tia okolo Martina Tomagu 
s názvom Penguins team. 

Na druhom mieste sa 
umiestnil tím mladíkov 
z Nižnej Koniferum Iunc-
tus, ktorí prišli na turnaj 

Florbalový turnaj
iba štyria, ale hrali oku la-
hodiaci florbal. Na treťom 
mieste sa umiestnil domáci  
Gaceľ team, ktorý sa pre-
zentoval celkom slušnou 
hrou. 

Zemiakovú medailu si 
odniesli hráči okolo Mare-
ka Ferianca, ktorí niesli ná-
zov Nechajte sa prekvapiť 
(Nižná). 

Na piatom mieste sa 
umiestnil tím Kung fu Pan-
dy z Or. Polhory. 

Šieste miesto nováčik 
FBK Lokca, ktorí vede-
li zavariť aj tým najväčším 
favoritom.

Individuálne ocenenia 
si odniesli Tomáš Reguly 
(Koniferum lunctus – naj-
lepší strelec), Matúš Vnen-
čák (Gaceľ team – najlep-
ší hráč), Marek Žuffa (Ko-
niferum lunctus – najlepší 
brankár).

V nájazdoch zvíťazil 
Matúš Medžo a ako bran-
kár najviac nájazdov vy-
chytal Matej Vorčák z Ga-
ceľ tímu.

Výsledky: Oravská Pol-
hora – FBK Lokca 3:2, Ga-
ceľ team– Penguins team 
4:5, Nižná – Koniferum 

lunctus 2:6, FBK Lokca 
– Penguins team 2:7, Orav-
ská Polhora – Koniferum 
lunctus 0:6, Gaceľ team 
– Nižná 7:6, Penguins te-
am – Oravská Polhora 6:4, 
FBK Lokca – Nižná 6:11, 
Koniferium lunctus – Ga-
ceľ team 11:6, Or. Polhora 
– Nižná 2:10, Gaceľ team 
– FBK Lokca 9:1, Penguins 
team – Koniferium lunctus 
7:4, Gaceľ team – Or. Pol-
hora 4:1, FBK Lokca – Ko-
niferum lunctus 6:5, Nižná 
– Penguins team 4:3.

Peter Adamčík

Stolní tenisti hrajú
Muži Rabča A 6. liga

 1. O. Poruba A C 5 5 0 0 64:26 20
 2. Bziny B 5 4 1 0 53:37 18
 3. S. Dubová B 5 3 2 0 61:29 16

ZDRUŽENIE DYCHOVÝCH HUDIEB SLOVENSKA (ZDHS) v spolu-
práci s Tvrdošínom a Námestovom zorganizovali 16. ročník Dychfestu. 
Amfiteáter na Nábreží Oravskej priehrady sa zaplnil účinkujúcimi v pestrom prog-
rame. Svoje umenie v hre na dychové nástroje predviedli sólisti, skupiny a speváci 
z celého Slovenska, ale aj hostia z Českej republiky a Poľska. Na tomto podujatí sa 
zúčastnila aj naša dychová hudba RABČANKA.

 4. Tvrdošín D 5 3 1 1 49:41 15
 5. Rabča A 5 2 2 1 49:41 13
 6. D. Kubín B 5 2 1 2 48:42 12
 7. Lokca C 5 2 0 3 50:40 11

 8. Or. Lesná C 5 1 2 2 43:47 10
 9. Zuberec B 5 1 1 3 40:50 9
 10. Hruštín A 5 1 1 3 34:56 9
11. Krivá B 5 0 1 4 24:66 6
12. Krušetnica B 5 0 0 5 25:65 5

 
Muži Rabča „B“ 8. liga

 1. Novoť B 5 5 0 0 69:21 20
 2. Sihelné A 5 4 1 0 54:36 18
 3. Breza B 5 3 1 1 54:36 15
 4. Mútne C 5 3 0 2 47:43 14
 5. O.Lesná E 5 2 1 2 45:45 12
 6. Babín A 5 2 0 3 46:44 11
 7. Rabča B 5 1 2 2 43:47 10

 8. Novoť C 5 1 0 4 35:55 8
 9. Klin A 5 0 2 3 35:55 7
 10. Zákame n. A 5 0 1 4 22:68 6

– red

Michal Glovaťák, Evelí-
na Revajová, Juraj Kohu-
tiar, Marcus Bartkovják, 
Michal Randiak, Timo-
tej Oselský, Karin Kmi-
niaková, Ester Harbuto-
vá, Alžbeta Gabrielová, 
MagdalénaVnenčáko-
vá, Ema Kornhauserová.

DYCHFEST NÁMESTOVO
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hokej

História HK Rabča 
siaha niekde dva 
roky do minulosti, 
keď sme sa skupinka 
hokejových nadšencov 
(dovtedy hrajúca len 
rekreačný hokej) 
rozhodla posunúť naše 
hokejové možnosti 
o kúsoček vyššie.

Naši hokejoví priatelia 
nás pozvali na pár amatér-
skych turnajov, na ktorých 
štartovali skúsenejšie, ako 
i menej skúsené mužstvá. 
Rozhodli sme sa preto po-
zvanie prijať a postaviť sa 
tejto novej výzve. Veď na-
koniec sme aj tak nemali čo 
stratiť a naopak mohli zís-
kať nové cenné skúsenosti. 

Na prvom „silnom“ tur-
naji v ešte silnejšej konku-
rencii sme nijako zvlášť ne-
prekvapili, ale hlavné je, že 
ani nesklamali. Samozrej-
me, ako som už spomínal, 
pre nás to bola nová skú-
senosť. Veď sme si po pr-
vý krát mohli zmerať sily 
s niektorými bývalými ho-
kejistami z Popradu, Kež-
marku či iných kvalitných 
mužstiev. Vo všetkých zá-
pasoch sme odohrali svo-
je maximum, takže sme 
zo zápasov mohli odchá-
dzať spokojní a so vztýče-
nou hlavou.

Druhý turnaj už dopa-
dol lepšie. Teda „takmer 
výborne, keďže sme prišli 
o prvé miesto iba kvôli hor-
šiemu skóre. Prvé mies-
to tak pred nami obsadilo 
mužstvo HK Vavrečka.

Tento rok však bude 
úplne iný. Rozhodli sme 
sa posunúť naše hokejové 
ciele ešte vyššie. HK Rab-
ča po prvý krát štartuje 

v Oravskej hokejovej súťa-
ži (OHS).

Nezdarné pokusy bo-
li síce už skôr, ale vždy to 
stroskotalo pri tvorbe muž-
stva. Nedokázali sme dať 
dokopy mužstvo, čo sa tý-
kalo malého počtu hrá-
čov, ktorí by boli ochotní 
obetovať svoj voľný čas tej-
to dlhodobej súťaži (začia-
tok október – koniec nieke-
dy marec), pričom hracie 
dni sú sobota a nedeľa. Ďa-
lej bolo treba počítať s tým, 
že väčšina z nás pracuje mi-
mo Oravy a nebýva doma 
pravidelne každý víkend. 
Až tento rok sme spoji-
li sily s druhou skupinkou 
mladých rabčianskych za-
nietencov pre tento šport 
a podarilo sa nám sformo-
vať dostatočne široký ká-
der. Základ, ktorí závisel 
od nás,  sme teda zvládli 
a následne sme sa dokáza-
li vysporiadať aj s ďalšími 

byrokratickými stránkami 
veci. Odmenou za naše úsi-

Tento ročník bude 
už v poradí 29. V sezó-

ktorí nám akýmkoľvek 
spôsobom pomohli.

Na účasť v súťaži sme 
totižto potrebovali pre 
nás nemalé finančné pros-
triedky, teda presnejšie 
bezmála  3 000 eur (štar-
tovné, doprava).

Vďaka sponzorom 
(1 100 eur), obci Rabča 
(400 eur) a zvyšok pris-
pením niektorých našich 
členov sa podarilo zhro-
maždiť potrebné financie, 
z ktorých dokážeme po-
kryť aspoň zaplatenie štar-
tovného.

Nakoniec sa to predsa 
len podarilo a konečne už 
aj Rabča, takmer po trid-
siatich rokoch oravskej ho-
kejovej súťaže, začne pí-
sať prvé riadky do kroniky 
oravského hokeja.

Ešte raz veľké 
ĎAKUJEME!!!

Za všetkých chalanov 
HK Rabča, 

Tibor Skurcoňák

Z histórie a budúcnosti HOKEJOVÉHO KLUBU

Hokejový klub Rabča (HK Rabča)
horný rad zľava: František Gábor, Juraj Bugaj, Milan Labuda, Dominik Husľa, Jakub 
Snovák, Peter Briš, Jozef Taľaga, Tomáš Koľada, Matúš Skurcoňák.
dolný rad z ľava: brankár Ľubomír Šaláta, Tomáš Brnčik, Juraj Iskierka, Jakub Koľada, 
Tibor Skurcoňák, Pavol Šturek, Peter Iskierka.

Oravská hokejová súťaž
 1. Or. Poruba  4 4 0 0 21:5 8
 2. Námestovo 3 3 0 0 15:4 6
 3. D. Kubín 4 3 0 1 17:8 6
 4. MTS 4 3 0 1 18:10 6
 5. Liesek 4 3 0 1 15:9 6
 6. Pucov 3 3 0 0 6:2 6
 7. Slanica 3 2 0 1 13:5 4
 8. Or.Lesná 3 1 0 2 11:9 2
 9. Podbiel 4 1 0 3 8:10 2
 10. Vavrečka 4 1 0 3 12:27 2
11. Trstená 4 0 0 4 5:17 0
12. Rabča 4 0 0 4 3:15 0
 13. Or.Polhora 4 0 0 4 3:26 0

Tabuľka k27. 10. 2013
1963 HOKEJOVÉ ZAČIATKY V RABČI. Hokejové muž-
stvo žiakov na klzisku pri ZDŠ v Gaceli foto archív ocú

1963 Rozhodca Jozef Havlíček vhadzuje puk medzi hokejky hráčov (bully) foto archív ocú

lie tak je štart v tejto našej 
malej oravskej lige.

História hokejovej súťa-
že siaha až do roku 1985. 
Presnejšie na 19. decem-
ber, kedy sa zišli zástup-
covia siedmich oddielov, 
aby vytvorili samostat-
nú hokejovú súťaž Oravy. 
Po zvolení orgánov, kto-
ré túto súťaž riadili, sa už  
dňa 4. januára 1986 odo-
hrali prvé súťažné zápa-
sy na turnajoch v Pucove 
a v Oravskej Lesnej. Tu sa 
začína písať história hoke-
ja na Orave.

ne 2013/14 sa tejto súťa-
že premiérovo zúčastní 
až trojica klubov, a to HK 
Or. Polhora, HK Vavreč-
ka a HK Rabča. Ďalej budú 
v OHS štartovať mužstvá: 
HK Podbiel, Draci Dol-
ný Kubín, HK Pucov, HK 
MTS, HK Námestovo, HK 
Slanica, TJ Oravská Les-
ná, HK Sokol Liesek, At-
tack Oravská Poruba, HK 
Slovan Trstená.

Samozrejme, chcem 
v mene celého hokejové-
ho klubu HK Rabča po-
ďakovať všetkým tým,  
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HRAŤ NESTAČÍ, TREBA VYUŽÍVAŤ ŠANCE

Jozef Havlíček, 
predseda TJ ORAVAN

futbal / voľby do žsk

SOBOTA 9. NOVEMBRA 2013 od 7.00 do 22.00 HODINY

VOLÍME: 	 PREDSEDU	ŽSK – z 5-tich kandidátov volíme zakrúžkovaním jedného.
	 	 POSLANCOV	ŽSK – z 28-ich kandidátov volíme zakrúžkovaním najviac piatich. 
O čom budú rozhodovať:
– v oblasti dopravy – napr. správa a údržba ciest II. a III. triedy
– v oblasti školstva – napr. v rozsahu zriaďovateľskej pôsobnosti stredných škôl, základných umeleckých škôl, školských internátov a zariadení 
školského stravovania
– v oblasti sociálnych vecí – napr. v rozsahu zriaďovateľskej pôsobnosti domovov sociálnych služieb 
– v oblasti zdravotníctva – napr. v rozsahu zriaďovateľskej pôsobnosti zdravotníckych zariadení
– v oblasti kultúry – v rozsahu zriaďovateľskej pôsobnosti divadiel, knižníc, galérií,  o finančnej podpore kultúrnych a športových aktivít 
– v oblasti regionálneho rozvoja – napr. o čerpaní prostriedkov z eurofondov.

VOĽBY DO ŽILINSKÉHO SAMOSPRÁVNEHO KRAJA

Muži prezimujú poslední. Ich umiestnenie nezodpovedá predvedenej hre. Žiaľ, nevedia využívať šance na gól, ktorých mali veľa. 
Dorast je na 6. mieste, starší aj mladší žiaci štvrtí, prípravka druhá. VIAC: videá zo zápasov a foto na www.rabca.sk/šport.

e-foto v. briš20. 10. 2013 Najlepší hráč zápasu Štefan Revaj ml. strieľa Žaškovu vedúci gól

Dospelí – 1. trieda
 1. Sihelné 13 8 1 4 31:15 25
 2. Žaškov 13 7 4 2 30:16 25
 3. Nižná 13 7 4 2 23:11 25
 4. Zuberec 13 7 3 3 24:14 24
 5. Or. Polhora 12 6 3 3 19:13 21
 6. Liesek 13 6 2 5 21:20 20
 7. Klin  13 5 4 4 18:15 19
 8. Pribiš 13 5 3 5 16:16 18
 9. Dlhá 13 4 4 5 19:23 16
 10. Medzibrod. 13 5 1 7 19:24 16
 11. Breza 12 4 2 6 20:22 14
 12.  Or. Podzám. 13 4 0 9 15:28 12
 13. Novoť 13 2 3 8 17:41 9
 14. Rabča 13 2 2 9 13:27 8

Dorast – 4. liga sk. B
 1. Zákamen. 13 12 0 1 45:11 36
 2. Trstená 13 10 0 3 41:21 30
 3. O. Veselé 13 9 1 3 49:22 28
 4. Or.Polhora 13 7 3 3 28:21 24
 5. Vavrečka 13 5 2 6 22:16 17

 6. Rabča 13 5 2 6 29:28 17
 7. Ludrová 13 5 2 6 26:30 17
 8. Likavka 13 4  4 5 27:24 16
 9. Lisková 13 3 5 5 26:26 14
 10. D. Kubín 13 4 2 7 25:40 14
 11. L. Sliače 13 3 4 6 18:40 13
 12. Zuberec 13 3 3 7 29:39 12
 13. Chlebnice 13 3 2 8 11:27 11
 14. Dlhá n.O. 13 3 0 10 16:48 9

Starší žiaci – 3. liga
 1. Trstená 13 11 1 1 85:5 34
 2. Dlhá n.O. 13 11 1 1 61:11 34
 3. Istebné 13 11 1 1 53:10 34
 4. Rabča 13 8 0 5 48:24 24
 5. Or. Lesná 13 6 2 5 42:41 20
 6. O. Podzám. 13 6 1 6 39:31 19
 7. Blatnica 13 6 1 6 29:38 19
 8. Klin 13 6 0 7 30:37 18
 9. Vrútky 12 5 1 6 26:24 16
 10. Liesek  13 3 4 6 21:39 13
 11. Lisková 13 4 0 9 30:50 12
 12. L. Hrádok 13 3 1 9 23:56 10
 13. Z. Poruba 12 1 1 10 6:52 4
 14. Breza 11 1 0 10 6:78 3

Mladší žiaci – 3. liga
 1. Trstená 13 11 1 1 92:15 34
 2. Vrútky 12 11 1 0 55:10 34
 3. Klin 13 11 0 2 68:19 33
 4. Rabča 13 8 0 5 55:31 24
 5. Or. Podz. 13 7 3 3 30:22 24
 6. Dlhá n.O.  13 7 2 4 51:31 23
 7. Lisková 13 6 1 6 25:31 19
 8. Liesek 13 5 0 8 28:58 15
 9. L. Hrádok 13 3 3 7 25:40 12
 10. Istebné  13 3 2 8 32:37 11
 11. Z. Poruba 12 3 1 8 30:40 10
 12. Or. Lesná 13 3 1 9 20:53 10
 13. Blatnica 13 2 0 11 22:91 6
 14. Breza 11 1 1 9 10:66 4

VYUŽITE SVOJE VOLEBNÉ PRÁVO A ROZHODNITE ZA SEBA, NESPOLIEHAJTE SA,  
ŽE INÍ SPRÁVNE ROZHODNÚ ZA VÁS

VÝSLEDKY MAJSTROVSKÝCH FUTBALOVÝCH ZÁPASOV ORAVAN RABČA – JESEŇ 2013

Dátum MUŽI – I. trieda Výsledky Dátum DORAST – 4. liga Výsledky Dátum ŽIACI – 3. liga, starší/ ml. Výsledky

1. 8. Ne Rabča – Nižná 1:3 4. 8. Ne Rabča – Likavka 2:2 2:2 29. 8. Št Dlhá – Rabča 4:1/3:6
11. 8. Ne Medzibrodie – Rabča 5:0 11. 8. Ne Zákamenné – Rabča 4:1 11. 8. Ne Rabča – Istebné 1:3/2:1
18. 8. Ne Rabča – Zuberec 2:0 18. 8. Ne Rabča – Trstená 4:1 17. 8. So L. Hrádok – Rabča 3:4/2:8
25. 8. Ne Dlhá – Rabča 3:1 24. 8. So Or. Veselé – Rabča 4:1 25. 8. Ne Rabča – Z. Poruba 4:0/5:1

1. 9. Ne Rabča – Or. Polhora 0:2 1. 9. Ne Rabča – Vavrečka 1:3 1. 9. Ne Breza – Rabča 2:4/1:6
8.9. Ne Rabča – Klin 1:1 8. 9. Ne Rabča – Ludrová 3:3 7. 9. So Rabča – Or. Podzámok 8:1/1:3

15.9. Ne Pribiš – Rabča 2:0 15. 9. Ne L. Sliače – Rabča 3:1 14. 9. So Trstená – Rabča 4:0/8:0
22. 9. Ne Rabča – Liesek 0:1 22. 9. Ne Rabča – Dlhá 3:1 21. 9. So Rabča – Klin 4:0/0:3
29. 9. Ne Breza – Rabča 3:2 28. 9. So Or. Polhora – Rabča 4:1 29. 9. Ne Blatnica – Rabča 3:2/0:16
6. 10. Ne Rabča – Or. Podzámok 3:1 6. 10. Ne Rabča – Chlebnice 2:0 5. 10. So Vrútky – Rabča 1:4/3:0
13. 10. Ne Novoť – Rabča 3:1 12. 10. So Lisková – Rabča 1:0 13. 10. Ne Rabča – Liesek 2:0/7:2
20. 10. Ne Rabča – Žaškov 2:2 20. 10. Ne Rabča – Zuberec 7:0 20. 10. Ne Or. Lesná – Rabča 3:2/2:1
27. 10. Ne Sihelné – Rabča 1:0 26. 10. So D. Kubín – Rabča 2:3 27. 10. Ne Rabča – Lisková 8:0/3:6


